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Her günümüz, bir odamızın düzenlediği bir
etkinlik ya da toplantıda odaya bağlı esnaf
sanatkarlarımızla geçiyor. Orada esnaf

sanatkarımızın sorunlarını birlikte yaşıyor, birlikte
paylaşıyor  ve bu sorunları gündeme taşıyoruz. 

Geçen ay en önemli buluşmayı 21 Nisan günü
İstanbul Bakkallar Odası (İSTBAKO) üyeleriyle
gerçekleştirdik. Teşkilatımızın bağlı olduğu Gümrük ve
Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı da bu etkinliğe katılarak
bizi onurlandırdı. 

Hazır kürsüye çıkıp esnaf sanatkarımızın
sorunlarını bakanımıza ve salonu dolduranlara
anlatırken İstanbul’da kentsel dönüşümde yaşanan
esnaf mağduriyetini dile getirdim. Gaziosmanpaşa
Karayolları Mahallesi’nde yıkılacak onlarca bina ve bu
binaların alt katında dükkanını kaybedecek esnafa
kira yardımı ve benzeri hiçbir mağduriyet ödemesi
yapılmadığını anlattım. Ayrıca kentsel dönüşüm
projelerinde esnaf için yer ayrılmadığını, orada 40-50
yıllık esnafın geleceğinin yok edilmesine karşı
olduğumuzu, bu projelerde dükkanı yıkılan esnafa
çarşılar yapılması gerektiğini dile getirdim.

Sayın Bakan Yazıcı, kürsüye çıktığında benim
talebimi bizzat Başbakana ileteceğini ve esnafa
yönelik haksızlığın giderilmesi için konuyu  iligili
bakana taşıyacağını belirtti. Bu sözleriyle bizi
umutlandıran ve bize sıcak yaklaşımının yanısıra
sorunlarımıza hakimiyeti ile içimizi ferahlatan sayın
bakanımız Hayati Yazıcı’ya tüm teşkilatımız adına en
içten teşekkürlerimi arz ediyorum.

Kendisine Perakende Yasası ile ilgili beklentilerimizi
de aktardığımız sayın bakanımız, bu konuda da sona
gelindiğini belirtirken teşkilat yasasındaki eksikleri
gidermek adına “Esnaf Şurası” nın önemine değindi.
Biz de şurayı aynı önem ve heyecanla bekliyoruz.

Çok değerli oda başkanı arkadaşlarım, ülkemizde
son yıllarda  yaşadığımız bir gerçek de; sermaye
market zincirlerinin mahalle aralarına kadar girmesi.
Aynı sokakta dev market zinciri 2-3 şube açıyor. Yani
deyim yerindeyse devler parçalanıp  küçülmeye
başladı. Oysa bugünün devleri Koç Holding, Anadolu
Holding bakkallıktan gelmişlerdi. Yani küçükten
büyüdüler. Şimdi ise devler küçüklerin ekmeklerine
göz dikmeye başladı. Liberal ekonomi düzeninde
bunu önlemek çok zor. Ancak mahalli idareler,

belediyeler alacakları tedbirlerle küçükleri
koruyabilirler. Belediyelerle bu konuda görüşmeler
yapıyoruz ve bunu önlemek zorundayız. Tüm bu
gelişmeleri sayın bakanımıza aktardığımız gibi
aldığımız cevaplar da bizi oldukça umutlandırdı.

Teşkilatımızın değerli temsilcileri, sessiz sedasız
çıkarılan kanunlar, tebliğler esnafımıza da yeni mali
yükler getiriyor. Yılbaşından beri ardı ardına çıkan yeni
düzenlemelere Maliye Bakanlığı’nın 69 sayılı yeni bir
tebliği eklendi. Yeni nesil yazar kasaların kullanımına
ilişkin tebliğe göre mevcut kasalarda mali hafızası
dolanları vergi daireleri artık onaylamayacak, yani
artık kullanılamayacak. Bu da kullanımdaki 3 milyonu
aşan yazar kasanın büyük bölümünün çöpe
gideceğini gösteriyor. Tebliğe göre 2015’te tamamen
yeni nesil kasaya geçiş söz konusu. Post cihazı ile
birleşik haldeki yeni nesil yazarkasanın devletçe
zorunlu hale getirilme sebebi kayıt dışını önlemek.
Madem devletimiz kayıt dışını önlemek istiyor, o
halde bunu kısmende olsa finanse etmeli. Çünkü
piyasaya sunulan yeni nesil yazar kasa tek marka ve
fiyatı da 2 bin liranın üzerinde. Esnafımıza gerçekten
mali külfet. Oysa mevcut kasaların en pahalısı 350
liraydı. Tek marka yerine birkaç marka olmalı ki, fiyat
rekabeti olsun. Bu konuda bir düzenleme olmasını
istiyoruz. 

Evet sorunlarımız var, ancak şükürler olsun ki,
bunlarla mücadele için gerekli enerjimiz de var.
Önemli olan sorunlarımızı doğru tespit etmek ve
doğru zamanda, doğru makamlara  iletmektir.
Sağlıcakla kalın.

BAŞKANDAN

İSTESOB BAŞKANI FAİK YILMAZ

BAKANIMIZ YAZICI 
YANIMIZDA
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İŞKUR Genel Müdürlüğü, TESK ve MEKSA Vakfı arasında imzalanan protokolle
"Yerelden Genele Dezavantajlı Grupların Mesleki Eğitimi Projesi" kapsamında 2012
yılında bin 704 kişiye eğitim verildiğini bildirdi.

Eğitimlerin bu yıl da devam
edeceğini belirten TESK
Genel Başkanı Bendevi

Palandöken, il birliklerinin de
devreye girmesiyle 2013'te 5 bin
200 kişiye mesleki eğitim
verileceğini açıkladı.

Palandöken, suça  karışan, suç-
tan zarar gören, toplumsal olaylarda
kullanılan, okul çağı dışına çıkma
tehlikesi olan çocuklar, şiddet gören,
maddi yetersizlik içindeki kadınlar,
Roman ve Roman gibi yaşayanlar,
eski hükümlüler olmak üzere toplu-
mun tüm dezavantajlı kesimlerine
2012 yılı içinde 32 meslek dalında
eğitim verildiğini belirtti.

2012 yılında 17 il ve 4 ilçede
gerçekleştirilen projede İŞKUR
tarafından öğrencilere günlük 20 TL
ödendiğini ve genel sağlık
sigortalarının yatırıldığını da
kaydeden TESK Genel Başkanı

Palandöken, 2013 yılında yapılacak
çalışmaları ise şöyle anlattı,
“Projenin ilgi görmesi ve gelen
yoğun talep nedeniyle 17 ile
genişletilmiştir. Özellikle il
valileri, emniyet müdürlükleri ve
birlik başkanlarımızın talepleri ile
illerde MEKSA Vakfı'na eğitim
binaları tahsis edilmiş ve
hazırlıklar tamamlanmıştır.
Bu illerin de devreye girmesiyle
2013 yılında yaklaşık 5200
kişinin bu kapsamda eğitim
alması düşünülmektedir” diye
konuştu.

Gerek İŞKUR, gerek TESK ve
gerekse de MEKSA yetkilileri ile
illerde bu çalışmaları yürüten alt
birimlerinin özverili çalışmalar
sonucunda projenin, Türkiye'nin en
çok ilgi gören ve talep toplayan
kursu haline geldiğini ifade eden
Palandöken, “Dezavantajlı

kesimler için bir rahatlama
yaratmıştır. Uygulanan proje
birçok kurum tarafından örnek
proje seçilmiştir. Ayrıca Almanya,
Yunanistan, İspanya gibi
ülkelerdeki iş bulma kurumları
tarafından da dikkat çekici
bulunmuş ve MEKSA Vakfı
yetkilileri bu ülkelerde projeyi
anlatmak için davet
edilmişlerdir. 17 il ve bir ilçede
2013 yılı içinde 5 bin 200 kişiye
eğitim verilmesi için İŞKUR Genel
Müdürlüğü ile çalışmalarımız
sürmektedir. İŞKUR Genel
Müdürlüğü'nün mevzuatında
yapılan değişiklikten dolayı
kursların başlaması gecikmiştir.
Eğitimler 33 farklı dalda
verilecek olup, Nisan ayı
içeresinde bu eğitimleri
başlatmak için çalışmalarımız
sürüyor” dedi.

Bendevi Palandöken

TESK-MEKSA MODELİNİ AB ÖRNEK ALDI

2013’DE 
5 BİN 
200 KİŞİYE
MESLEKİ
EĞİTİM

4. YILA  MERHABA...



6İstanbul Esnaf

Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı, İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’a 
Kentsel Dönüşüm projelerinde esnafın mağdur edilmesine göz yumulmayacağı
müjdesini verdi.

KAPAK

Bakandan, Faik Yılmaz’a
sorunlara çözüm sözü

Yoğun programına
rağmen İstanbul
Bakkallar Odası’nın

düzenlediği sertifika törenine
katılarak bakkallara hijyen eğitim
belgesi veren Bakan Hayati Yazıcı,
esnafla ilgili sorunları gündemine
aldı. Yazıcı, Perakende Yasası’ndan
ve son dönemde İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz’ın, medyada gündeme
getirdiği; “Kentsel Dönüşümde

esnaf mağdur ediliyor”
açıklamalarına kadar birçok konuda
esnafın yüreğine su serpti. Bakan
Yazıcı, Yılmaz’a, kentsel
dönüşümde esnafın mağdur
edilişine göz yumulmayacağı
müjdesini verdi.

21 Nisan Pazar Günü Ali Emiri
Kültürü Merkezi’nde düzenlenen
organizasyonla bakkal esnafı
sertifikalarını aldı. Törene Bakan

Hayati Yazıcı ile beraber Esnaf ve
Sanatkarlar Genel Müdürü Aytekin
Yalçın, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Birliği (İSTESOB)
Başkanı Faik Yılmaz, Gıda Tarım ve
Hayvancılık İl Müdürü Kasım Piral
katıldılar.

Toplantıda kürsüye çıkan
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, bakan
Hayati Yazıcı ve salonu
dolduranlara hitaben konuşurken,

Gümrük ve Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı’ya İSTBAKO’nun plaketini İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz ve 
İSTBAKO Başkanı İsmail Keskin birlikte takdim ettiler.
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kentsel dönüşümün esnafı mağdur
ettiğini anlattı. Yılmaz, kentsel
dönüşüm uygulamasında ev
sahiplerine kira ve taşınma gibi
maddi yardımlar yapılıp ev
verilirken, dükkanları yıkılan esnafa
maddi yardım yapılmadığı gibi yeni
dükkan yeri gösterilmediğini
kaydederek Bakan Yazıcı’dan
yardım istedi.

Törende daha sonra kürsüye
davet edilen bakan Yazıcı, kentsel
dönüşümde esnafın mağduriyeti
konusunu Başbakan’a ileteceğini,
ayrıca ilgili bakanla konuyu
paylaşacaını söyledi. Faik Yılmaz’a
konuyu aktarmasından dolayı
teşekkür eden Yazıcı, ayrıca
konunun Bakanlar Kurulu’nun
gündemine alınabileceğini ifade
etti.

Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı, esnafı toplumun orta
direği olarak niteledi. Esnaflığın,
Ahilik geleneğinden gelen çok
değerli bir miras olarak gören
Bakan Yazıcı, kapılarının esnafa
daima açık olduğunu söyledi.
Türkiye’de 2 milyonu aşkın esnaf
bulunduğunu ve aileleri ile birlikte
ele alındığında esnafın önemli bir
çoğunluk oluşturduğunu belirten
Yazıcı, “Esnaf bu ülkenin

vazgeçilmez bir gerçeğidir”
şeklinde konuştu.

Bakan Yazıcı, Esnaf Şura’sının
programda bir aksilik olmaması
halinde Kasım ayı içerisinde
gerçekleşeceğinin müjdesini verdi.
Perakende yasası konusunda
esnafın ısrarını anladığını ifade
eden Bakan Yazıcı çalışmaların
sürdüğünü açıkladı. Yeşil alan
konusunun sıkıntılı bir konu
olduğunu ifade eden Bakan Yazıcı,
bakkallara bu konuda gönüllerinizi
ferah tutun çağrısı yaptı.

Aynı sektörü paylaşan çok
sayıda oda olduğunu kaydeden
Bakan Yazıcı, teşkilatlanma yapısını

ele alacaklarını sözlerine ekledi.
İstanbul Bakkallar Odası Başkanı

İsmail Keskin de hoş geldiniz
konuşmasında Bakan Hayati
Yazıcı’nın katılımıyla tarihi bir gün
yaşadıklarını belirtti. Salonu
dolduran üyelerine de, odalarına
sahip çıkan bir görüntü verdikleri
için teşekkür eden Başkan Keskin,
hijyen eğitimlerine devam
edeceklerini söyledi.

Konuşmaların ardından
Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı, İSTESOB ve İSTBAKO
Başkanı İsmail Keskin, hijyen eğitim
belgesi alan esnafa sertifikalarını
verdi.

Başkan Faik Yılmaz, Bakan Yazıcı’ya gündemi aktardı

İSTBAKO üyelerinin doldurduğu salonu Bakan Hayati Yazıcı onurlandırdı.  Esnaf ve Sanatkarlar Genel Müdürü
Aytekin Yalçın, İSTESOB Bşk. Faik Yılmaz ile Y.K. Üyesi Aziz Şentürk de konuklar arasındaydı.

İl Ticaret Müdürü Ömer Kurtlar, İSTESOB Bşk. Faik Yılmaz, Esnaf ve Sanatkarlar
Gn. Md. Aytekin Yalçın, Bakan Hayati Yazıcı, İSTBAKO Bşk. İsmail Keskin ve 

Tarım İl Müdürü Kasım Piral.
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KONUTÇULAR KORUNDU,
ESNAF UNUTULDU

Kentsel dönüşüm
nedeniyle dükkanları
yıkılacak olan esnafa, yol

gösterilmediği ve zararının
giderileceği konusunda çalışma
yapılmadığı bildirildi.  Yeni yapılacak
binalarda veya sitelerde işyeri alanı
olarak kendilerine bir alan
ayrılmadığını söyleyen esnaf,
sokağa itildiklerini ve ekmek
teknelerinden çıkarıldıklarını
belirterek mahkeme yolunu
seçtiler. 

Kentsel dönüşüme uğrayacak
bölgelerden biri de  Gaziosmanpaşa
Karayolları Mahallesi. Bölge esnafı
projede esnafa yer gösterilmediğini

söylerken, yıkım kararının hangi
gerekçeli kararla alındığını
öğrenmek istiyor. Gaziosmanpaşa
Belediyesi’ne yıkım kararına ilişkin
nedenleri açıklaması için talepte
bulunan esnafın çabaları sonuçsuz
kaldı.

Bölge esnafı ruhsatlarını, vergi
levhalarını göstererek hukuksuz bir
sürecin işlediğini iddia etti. Kentsel
dönüşüm planlamasında esnafın
ihmal edildiği ortaya çıkarken,
belediye, TOKİ ve benzeri hiçbir
resmi kurum dükkanlarını
kaybedecek esnafın ne yapacağını
bilmiyor. İşin en ilginç yanı ise; esnaf
odası yetkililerinin, “Kentsel

dönüşümde esnafın hali ne
olacak?” şeklindeki soruya
belediyeden verilen  “Yıkılacak
dükkanları ve esnafı hiç
düşünmemiştik” şeklindeki cevap
oldu.   

Bölgedeki esnaf, Küçükköy
Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’na bağlı. Esnaf odası yetkilileri
üyelerinin haklarını savunmak
adına hukuki yolları zorlamaktan
çekinmeyeceklerini  açıkladı. Öte
yandan Başkan Vekili Yavuz Sayın,
Gaziosmanpaşa Belediye’sini
kapısını defalarca çalmalarına
rağmen henüz olumlu yanıt
alamadıklarını açıkladı. 

Kentsel dönüşüm mağduru esnaf, proje kapsamında zarara uğrayacağı gerekçesiyle
konuyu mahkemeye taşımaya hazırlanıyor. Kentsel dönüşüm projesine işini 
kaybettirerek dahil edilen ancak mağduriyetleri giderilmeyen esnaf tepkili. 

KAPAK

Gaziosmanpaşa Karayolları Mahallesi’ndeki esnaf işsiz kalma tehlikesiyle karşı karşıya...
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KONUTÇULAR KORUNDU,
ESNAF UNUTULDU

Yılmaz İsmailoğlu (bakkal),
çocuklarını yetiştirdiği, tüm bir
mesleki hayatını geçirdiği ve en
sonunda emekli olmasını sağlayan
emektar bakkalının yıkılacağı günü,
eşi ile birlikte üzüntüyle bekliyor.
Yaşının kendisine başka bir işi
yapmaya müsaade etmediğini
söyleyen İsmailoğlu, ”Yaşım 70,
hala kazanmaya ihtiyacım var.
Dükkanım elimden alınıyor; ne
yapmam gerektiği söylenmiyor.
Ben bu zamandan sonra bir yere
gidemem. Devlet, baba olmaktan
ne zaman vazgeçti? Bu kadar
insan sokağa atılıp, başının
çaresine bak denmemeli”
şeklinde konuştu.

Bölgede yer alan esnaftan
Hayrettin Özer (bakkal), 43
yıllık dükkanının yıkılmasına
karşı çıkmakta. Çaresiz
bırakıldıklarını söyleyen Özer,
gidecek bir yerleri olmadığını,
devletin ise yol gösterici bir
tavır sergilemediğini ifade
etti.  

Suat Tuncer (kasap), Karayolları
Mahallesi’nde kasaplık yapmakta.
Ruhsatını henüz birkaç ay önce
aldığını söylerken, şimdi yıkım kararı
alınmasını hayretle karşıladığını
belirtti. Tuncer, ”Ruhsatın
üzerindeki imza kurumadan,
dükkanım al aşağı edilecek.
Bütün birikimimi bu dükkana
saymıştım. Elimde ne var ne yok
gitti” diyerek sitemde bulundu.

KENTSEL DÖNÜŞÜMDE MAHKEME YOLU
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ESNAFI MAĞDUR ETMEYEN PROJELERE ALKIŞ
İdris Sincar (fırıncı), fırını

yıkıldıktan sonra kendisi gibi 8
çalışanın da işsiz kalacağından
korkuyor. Başka bir semtte, yeni bir
fırın açmanın mümkün olmadığını
belirten Sincar, doğacak zararların
karşılanmasını istedi. Mağdur
edildiklerini iddia eden Sincar, ev
sahiplerinin hangi hakları varsa,
esnafın da aynı haklara sahip olması
gerektiğini savundu.

İhsan Erdoğan (market),
Karayolları Mahallesi’nde,
Dostlar Alışveriş dükkanını
işletiyor. Dükkanı yıkılacak ve
karşılığında hiçbir şey
alamayacak olan esnaflardan biri
olan Erdoğan, bu durumu,
hakkının gasp edilmesi olarak
nitelendirdi. Vergi levhasını
göstererek, yasadışı çalışan iş
yerlerinin bile maruz kalmadığı
bir duruma düşürüldüklerini
söyledi.  

Yusuf Çeken (Züccaciye), Emircan
Ucuzluk Pazarı dükkanının sahibi,
işyerinin bulunduğu semt olan
Karayolları Mahallesi’nin kentsel
dönüşüm projesine dahil edildiğini
öğrendiğinde yaşadığı mutluluğu ve
hayal kırıklığını şöyle anlattı: “Kentsel
dönüşüm projesi için talih kuşu
yorumunu yapmıştık, nasıl bilebilirdik
ocağımızın yıkılacağını. Ev sahiplerine
hangi haklar tanınıyorsa, biz esnafın
da aynı haklara sahip olması
gerekiyor” dedi.

HABER
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Kentsel dönüşüm projesi bir
çok ilde olduğu gibi
İstanbul’un çehresini değiş-

tirirken, ev sahipleri kadar esnafın da
bazı haklara sahip olması gerektiği
esnaf temsilcileri tarafından sıkça dile
getirilen bir konu oldu. Kentsel
dönüşüm projesi kapsamında yıkıma
uğrayacak binalarda yer alan esnafın
ne yapacağı ve hangi haklara sahip
olduğu hiçbir resmi kurum tarafından
açıklanamazken, Zeytinburnu’nda
örnek çalışma yapıldığı ortaya çıktı.

Zeytinburnu, Sümer Mahallesi
sınırları içerisinde kalan binalardan bir
kısmı kentsel dönüşüm projesi
nedeniyle yıkıldı. Yeni yapılan
binalarda, esnaf için dükkanlar yer
alması herkesi sevindirdi. İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, kamuoyunda
geniş yankı bulan, kentsel dönüşüm
projesinde esnaf unutulmuş
söylemlerini aksini ortaya koyan bir
çalışma ile karşılaşmaktan dolayı son

derece mutlu olduğunu ifade etti.
Başkan Yılmaz, Zeytinburnu’ndaki

uygulamanın kentsel dönüşüme uğ-
rayacak bütün semtlere örnek olması
temennisi taşırken,”Esnafı görmez-
den gelemeyiz, onlar mahallemizin
bir parçası. Zeytinburnu
Belediyesi’ni ve bu dükkanların
inşasında emeği geçen herkesi
kutluyorum” ifadelerini kullandı.

DÜKKAN FİYATLARI UÇTU
Zeytinburnu’nda kentsel dönüşü-

me uğrayacak diğer noktalardaki
dükkan fiyatlarının da arttığı ortaya
çıktı. Hemen her dükkanın metrekare

fiyatı iki katına çıkarken, dükkan
sahipleri de bu durumdan son derece
memnun. Zeytinburnu
Belediyesi’nden görüştüğümüz bir
yetkili, bölge esnafının kesinlikle
mağdur edilmeyeceğini açıkladı.
Dükkan değerlerinin bu denli
artmasının altında yatan nedenin de,
belediyenin bölgedeki esnafı ezdir-
meme politikasının rolünün büyük
olduğu düşünülüyor.  Hak sahipleri ile
aralarında çıkan uyuşmazlıkların Çevre
ve Şehircilik Bakanlığı tarafından
giderildiğini açıklayan yetkili, şimdiye
kadar bir sorunla da karşılamadıklarını
ifade etti.

ESNAFI MAĞDUR ETMEYEN PROJELERE ALKIŞ

Kentsel dönüşümde
esnafı mutlu eden de var
Kentsel Dönüşüm projesinin uygulamaya konulacağı birçok ilçede esnaf mağdur
edilirken, bu tablonun aksine görüntüler de var. Zeytinburnu’nda yapılan yeni 
binalarda esnaf için yerler düzenlenirken, esnaf da durumdan memnun.

Zeytinburnu’nda yapılan yeni binalarda esnaf için dükkanlar da düşünülmüş.

Kentsel dönüşüm dükkan fiyatlarını arttırdı.
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KAPAK

AYAKKABIDA
TÜRK DAMGASI

49. AYMOD Uluslararası
Ayakkabı Moda Fuarı   18-
20 Nisan tarihlerinde CNR

Expo’da düzenlendi. Fuarın
açılışında konuşan Ekonomi Bakanı
Zafer Çağlayan ayakkabıcılık
sektörünün geldiği noktayı çarpıcı
rakamlarla özetledi. Türkiye’de yılda
230 milyon çift ayakkabının
üretildiğini açıklayan Bakan Zafer
Çağlayan, ayakkabıcılık sektöründe
18 bin 500 işletme ile 250 bin
istihdamın sağlandığını belirtti.

Her sene daha yoğun bir
katılımla gerçekleşen AYMOD
Uluslararası Ayakkabı Moda
Fuarı’nda, 2013 yılında da çok
sayıda yerli ve yabancı marka boy
gösterdi. Sektör liderlerini bir araya
getiren fuarın açılışını ise Ekonomi

Bakanı Zafer Çağlayan yaptı.
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odası
Başkanı Faik Yılmaz, duayen
isimlerden Ayakkabıcılar Esnaf ve
Sanatkarları Odası Başkan Temel
Yaşar Çoruh, Ayakkabı Satıcıları
Esnaf Odası Başkanı Yaşar
Hangün fuara katılan isimler
arasındaydı.

Bakan Zafer Çağlayan,
Türkiye’nin, 10 yıllık süreçte büyük
bir atılım gerçekleştirdiğini kaydetti.
Türkiye’nin Avrupa’nın en hızlı
büyüyen ekonomisine sahip
olduğunu söyleyen Bakan
Çağlayan, gelinen noktayı büyük bir
başarı olarak niteledi. İktidara
gelmeden önceki zamanla
günümüzü kıyaslayan Bakan
Çağlayan,”Bundan 10 yıl önce,

Türkiye Avrupa’nın en güçlü
ekonomilerinden biri olacaktır
deselerdi, kimse inanmazdı. Biz
bunu başardık. Faizin yüzde
5’lerde seyrettiği günler
yaşıyoruz. Memurunun maaşını
ödeyebilmek için İMF’nin önünde
diz çöken bir ülke yok artık,
Türkiye’nin önünde diz çöken bir
İMF var” dedi.

Türkiye’nin 2023 hedeflerine
kilitlendiğini belirten Bakan
Çağlayan, “2023’ün
Cumhuriyetimizin 100. yılı olması
sebebiyle büyük hedefler
koyduk. Bu hedefleri de dünya-
nın hiçbir yerinde bulunmayan
Türk işçisinin, Türk girişimcisinin
gücüyle başaracağız” şeklinde
konuştu.

İşletme sayısı; 18.500, yıllık üretim; 230 milyon çift ve yıllık istihdam; 250 bin..
AYMOD 2013 fuarında konuşan Ekonomi Bakanı Zafer Çağlayan, ayakkabıcılık 
sektörünün geldiği noktayı işte bu rakamlarla ortaya koydu.

Her sene olduğu gibi bu sene de AYMOD Fuarı’nın açılışını Ekonomi Bakanı Zafer Çağlayan yaptı.

Ekonomi Bakanı Zafer Çağlayan

AYMOD FUARI YİNE GÖZ KAMAŞTIRDI
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Fuarın gözdesi
Zeki Müren ayakkabısı
Gedikpaşa’nın unutulmaz

ayakkabı ustalarının
eserleri, AYMOD

Ayakkabıcılık Fuarının müze
standında sergilendi. Standdaki
ayakkabılardan kuşkusuz en
anlamlısı ve en dikkat çekeni sanat
güneşimiz Zeki Müren için 1975
yılında swarovski taşlarla bezenmiş
38 yıllık bir ayakkabı. Bu ayakkabıyı
Odanın duayen başkanı Temel
Çoruh’un elinde fotoğraflarken
günümüzde  artık öylesine ustaları
bulmanın mümkün olmadığını
görüşü ortaya atıldı.

49. AYMOD Fuarı’nda eski
ustaların eserleri de en mutena
standda sergilendi. Ayakkabıla-
rdan en dikkat çekeni ise hiç
şüphesiz Zeki Müren için tasarla-
nan ayakkabı oldu. O dönemleri
özlemle anan Başkan Çoruh
”Bugün hoş bir anı olarak kalan

dönemlerde, sanatçıların hep
özel ayakkabı ustaları olurdu. O
zamanlar altın bilezik ustaların
elinde idi. Sanatın icra edildiği,
piyasanın kalite içinde yüzdüğü
günlerdi. Ne yazık ki pek çok iyi
şey gibi, o günler de geri kaldı.
Usta ve sanatkara gösterilen ilgi
ne zaman azaldı, işte o
dönemden beri kalitede gitti”
ifadelerini kullandı.

Zeki  Müren için tasarlanan
ayakkabının, mesleğin püf
noktalarını barındırdığı
görülürken, Başkan Çoruh, bu püf
noktaları paylaşmakta beis
görmüyor. Gençlerin müzeyi
ziyaret etmesi halinde ustalığın
ulaştığı son noktayı görmek
açısından bir fırsat yakalayacağı
görüşünü paylaşıyoruz. Başkan
Çoruh ise mütevaziliği elden
bırakmayarak, “Deneyim ve

tecrübenin marifetidir
gördükleriniz” yanıtını aldık.

Ayakkabıların sergilendiği bir
ortamda, Başkan Çoruh,
şimdilerde ne özel ayakkabı
tasarlayacak ustanın ne de özel
ayakkabı tasarlanacak bir
sanatçının kaldığı siteminde
bulundu.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz
da, Zeki Müren için tasarlanan
ayakkabıyı inceleme fırsatı buldu.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, T.
Yaşar Çoruh’dan övgü ile
bahsederken, miraslarına sahip
çıktıkları için Çoruh’u kutladı.
Ustaların azaldığını yüksek sesle ve
defalarca dile getirmiş bir isim
olan Başkan Yılmaz da,
sanatkarlığın kültürümüzdeki
yerinin ise hiçbir zaman
sarsılamayacağını ifade etti.

38 YILLIK
AYAKKABI 
HALA 
YENİ 
GİBİ

38 yıl önce Zeki Müren’e yapılan swarovski taşlı ayakkabı, Faik Yılmaz’ın elinde.
Ayakkabıcıların duayen Başkanı Temel Çoruh, eski ustaları anlatmakla bitiremedi.
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İstanbul Büyükşehir Belediyesi
ile motorize odaların
müzakere sürecine İBB’deki

toplantıyla devam edildi;
görüşmelerde önemli mesafeler kat
edildi. İBB Meclis 1. Başkan Vekili
Ahmet Selamet, motorize odalarla
Büyükşehir Belediyesi arasında bir
hasımlık söz konusu olmadığını
söyledi ve “Belediye olarak
kimseye husumet beslemiyoruz;
herkesi kucaklıyoruz. Bizim taraf
olduğumuz tek konu var, o da:
İstanbul’un ve vatandaşlarının
refahıdır” şeklinde konuştu.

Motorize oda başkanları ve
belediye yetkilileri, 5 Nisan
tarihinde İstanbul Büyükşehir
Belediye binasında UKOME
görüşmeleri için bir araya geldi.

Toplantının başkanlığını İBB Meclis
1. Başkan Vekili Ahmet Selamet
yaparken, Ulaşım Daire Başkanı
Yakup Demirhan, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Faik Yılmaz ve motorize oda
başkanları da yerlerini aldı.

Motorize oda başkanları
taleplerini ve sıkıntılarını Ahmet

Selamet ve Yakup Demirhan’a iletti.
Oda başkanları, müktesep
haklarının vazgeçilmezleri
olduğunun altını çizdi. Başkanlar,
Belediye’nin alacağı kararlarda
kazanılmış hakların çiğnenmemesi
adına azami hassasiyet
gösterilmesini istediler.

Küçük esnafın en büyük

İBB Başkan Vekili Ahmet Selamet, belediyelerle odalar arasında bir husumet olmadığını söyledi.

İBB Meclis 1. Başkan Vekili Ahmet Selamet, İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nin
minibüsçülerin hasmı değil; dostu ve çözüm ortağı olduğunu söyledi. Dertlerinin
ortak olduğunu belirten Selamet, karşılıklı anlayışla sorunların halledileceğini 
ifade etti.

“MİNİBÜS HATLARI 
MÜKTESEP HAK”
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problemlerinden AVM, bu sefer
ücretsiz servis araçlarıyla gündeme
geldi. Alışveriş merkezlerinin
önünden kalkan servis araçları
motorize odaların tepkisini aldı.
Eleştirilerini Ulaşım Daire
Başkanlığı’na ileten başkanlar, servis
araçlarından dolayı minibüsçülerin
zarara uğradığını kaydetti.  Servis
araçlarının haksız kazanç yarattığını
kaydeden başkanlar, vergisiz
faaliyet gösteren bu araçların hem
devlete hem de minibüs esnafına
ciddi zararlar verdiğini aktardı.
AVM’lere yolcu taşıyan araçların bir
nevi korsan faaliyet gösterdiği
fikrinde birleşen başkanlar, İBB’nin
bu duruma acilen el atması
gerektiğini söylediler. 

Minibüslere akbil konulmasına
ilişkin konuda da taraflardan çözüm
önerileri sunuldu. Motorize oda
başkanları tek kapılı bir araca akbil
konulmasının uygulanabilir
olmadığını belirttiler ve akbil
uygulamasına karşı olmadıklarının
da altını çizdiler.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz,
”Akbil esnafımız adına olumlu bir
gelişmedir. Böylece
minibüslerinde ne kadar yolcu
taşınmış, ne kadar gelir elde
edilmiş bunun hesabını kolayca
yapılabilecek. Öte yandan tek
kapılı araçlarımızda akbilin
uygulanabilirliği yoktur. Şoför
kimin akbil basıp basmadığını

takip edemez. Şunu da eklemek
gerekir ki, şoförün dikkatini
akbile yönlendirdiğimiz takdirde,
İstanbul trafiğinde bir güvenlik
zaafiyeti doğurmuş oluruz”
değerlendirmesinde bulundu.

Başkan Yılmaz, minibüslere yan
yol olarak verilen kimi
güzergahlarında yan yolların kapalı
ve elverişsiz olduğunu söyledi ve
yeni bir güzergah belirlenmesini
istedi. Birlik ve beraberlik içinde
hareket edeceklerini belirten
Başkan Yılmaz, sorunları da bu
anlayışla çözeceklerini belirtti. 

Talepleri ve eleştirileri
dinledikten sonra söz alan İBB
Meclis 1. Başkan Vekili Ahmet
Selamet ve Ulaşım Daire Başkanı
Yakup Demirhan İstanbul
Büyükşehir Belediyesi’nin görüşünü
paylaştılar. Ahmet Selamet, İBB’ye
karşı oluşan negatif algının
yanlışlığına dikkat çekerken, esnaf
odalarıyla herhangi bir sorunları
olmadığını dile getirdi. Kendileri
gibi motorize odaların da özeleştiri
noktasında yapması gerekenler
olduğunu söyleyen Selamet,
amaçlarının en doğruyu yerine
getirmek olarak açıkladı. 

Ulaşım Daire Başkanı Yakup
Demirhan, tenkitleri dikkatle
incelediklerini ve istişareler
sonucunda sorunların çözüme
kavuşacağını aktardı ve oda
başkanlarından gelen taleplerde
haklılık payı olduğunu vurguladı.

Yakup Demirhan, 26.01.2012
tarih ve 2012 / 1-7 sayılı UKOME
Kararı ile İstanbul genelinde faaliyet
gösteren taksi, taksi dolmuş ve
minibüslerin yaş sınırının
07.07.2013 tarihi itibarıyla
uygulanmasına, yine aynı tarihe
kadar toplu ulaşım araçlarının
özürlülerin erişilebilirliğine uygun
hale getirilmesi zorunlu olacağını
hatırlattı.

Oda başkanları bu sürenin
uzatılmasını isterken, Daire Başkanı
Yakup Demirhan’dan olumsuz yanıt
alındı. 

Otomobil sektörünün araç
yenilemek isteyenlerin taleplerini
karşılamakta güçlük çekeceğini
söyleyen oda başkanları, ”Yaş sınırı
uygulaması ile birlikte
minibüslerini değiştirmek
zorunda kalan insanlar maddi
imkanları el verse de araçlarını
yenileyememe tehlikesi ile karşı
karşıya kalacak. Hiçbir otomobil
firması mevcut talebi
karşılayabilecek kapasiteye sahip
değil” uyarısında bulundular.

Motorize oda temsilcileri,
esnafın araçlarının yenilenmesine
ekonomik şartların müsaade
etmediğini belirtirken, maddi
kolaylıklar sağlanmasını istedi. Bu
noktada yeni bir düzenleme
yapılabileceğini açıklayan
Demirhan mevcut borçlar için de
yeni bir düzenlemenin yapılacağını
duyurdu.

AHMET SELAMET; “BELEDİYE DÜŞMAN DEĞİL”
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Esnaf odalarının eğitim seminerleri tüm
hızıyla sürüyor. Yasanın getirdiği şartlara
esnafın bir an önce adapte olması için

gayret gösteren esnaf odaları, ESBİR’in uzman
kadrosundan yararlandı. 

Eğitimler, İSTESOB iş yeri hekimi Hasan Basri
Arça, iş güvenliği uzmanı Bahadır Kamarat ve
İstanbul Üniversitesi Sağlık Bilimleri Fakültesi
Öğretim Görevlisi’nden emekli Gülümser Arça
tarafından verildi. 

Nisan ayı içerisinde, Güzellik Uzmanları Güzellik
Salonu İşletmecileri Esnaf ve Sanatkarlar Odası,
Erkek Berberleri Usta ve Kalfalar Odası.

GÜZELLİK UZMANLARI TEHLİKELİ
SINIFINDA

Güzellik Uzmanları, Güzellik Salonu İşletmecileri
Esnaf ve Sanatkarlar Odası’nın düzenlediği
seminerde uzmanlar, güzellik uzmanlarının tehlikeli
iş yerleri sınıfında yer aldığını açıkladılar. Güzellik
salonlarında hastalıkların kanla bulaşma riski
taşıdığını belirten uzmanlar, bu noktada esnafın
dikkatli olması gerektiğini vurguladılar.

16 Nisan Salı günü İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği’nin toplantı
salonunda gerçekleşen seminerde, çok sayıda
güzellik uzmanı işletmecisi vardı. Yoğun katılımın
olduğu toplantıda esnaf odası Başkanı Ayşe

Odalar İş Sağlığı ve
Güvenliği Kanunu’na hazır

ESBİR
BİLGİLENDİRİYOR

GÜZELLİK UZMANLARI: ESBİR, tüm odaları olduğu gibi
güzellik uzmanlarını da bilgilendirdi.
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UZMANI OLMAYAN İŞYERİNE CEZA; 5.390 TL 
GÜVENLİK RAPORU YOKSA CEZA; 86.240 TL

Kurtönal açılış konuşmasını yaptı. Eğitim
seminerine gösterilen ilgiden dolayı üyelerine
teşekkür eden Başkan Kurtönal, aynı yoğunluğun
genel kongrede de yaşanması temennisinde
bulundu. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, seminerde yaptığı
konuşmada güzellik uzmanlığını çağın önemli
mesleklerinden biri olarak gördüğünü söyledi.
Güzellik uzmanlığının rekabete açık ve sürekli
kendini yenilemeye mecbur kılan bir tarafı
olduğunu belirten Başkan Yılmaz, şartlara uyan
ayakta kalır ifadelerini kullandı.

Sağlık ve hijyen konusunda azami hassasiyet
gösterdiklerini belirten Başkan Ayşe Kurtönal ise,
sektörün aleyhine kamuoyu oluşmaması adına
herkesin üstüne düşen görevi yerine getirmesini
istedi. 

Daha sonra söz alan iş güvenliği uzmanı Bahadır
Kamarat ve Hasan Basri Arça 6331 sayılı İş Sağlığı ve
Güvenliği Kanunu hakkında bir sunum gerçekleştir-
di. Uzmanlar yasanın, iş kazalarını ve meslek hasta-
lıklarının önleme adına risk değerlendirmesi yapıl-
masını zorunlu hale getirdiğini belirttiler.  İş yerleri
yapılan işin niteliğine göre tehlike sınıflarına ayrıldı-
ğını açıklayan uzmanlar, güzellik uzmanlarının da
tehlikeli sınıfında yer aldığını söylediler. İş yerleri çok
tehlikeli, tehlikeli, az tehlikeli olarak üç kapsama
ayrılıyor. Seminerin sonunda, üyeler uzmanlara
merak ettiği konular hakkında soru sorma fırsatı
yakaladı. Soru cevap şeklinde geçen bölümde
üyelerin aklına takılan sorular, aydınlığa
kavuşturuldu.

ERKEK BERBERLERİ DE EĞİTİMDE
İstanbul Erkek Berberleri Usta ve Kalfalar Odası

da üyelerine 6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği
hakkında eğitim verdi. Seminer, ESBİR uzman
kadrosu, Hasan Basri Arça, iş güvenliği uzmanı
Bahadır Kamarat ve Gülümser Arça tarafından
verildi. Eğitim semineri 18 Nisan Perşembe günü
İSTESOB’un merkez binasında düzenlendi.

6331 SAYILI YASAYA DİKKAT !!!

Esnaf odaları, ESBİR’in de desteği ile üyelerini 6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği 
Kanunu hakkında bilgilendirdi.

ESBİR
BİLGİLENDİRİYOR

BERBERLER: ESBİR toplantısında İstanbul berberleri 
salonu doldurdu.

Bahadır Kamarat



İş güvenliği uzmanları verdikle-
ri eğitimde, erkek berberlerinin de
güzellik uzmanları gibi iş yeri risk
değerlendirmesinde tehlikeli
sınıfında yer aldığını söylediler.
Esnafın yüksek miktardaki
cezalarla muhatap olmaması için
kanunla gelen şartları yerine
getirmesi için elini çabuk tutması
gerektiğini belirttiler. Uzmanlar
cezalar hakkında da bir
bilgilendirme yaptı. Cezalarla ilgili
önemli sayılacak bazı hususlar
şöyle sıralandı: İşverenin;
belirlenen nitelikte iş güvenliği
uzmanı görevlendirmemesi 5.390
TL; işverenin; büyük kaza önleme
politika belgesi hazırlamaması
halinde 53.900 TL; İşverenin;
güvenlik raporunu hazırlayıp

Bakanlığın
değerlendirmesine
sunmadan işyerini
faaliyete geçirmesi
halinde alacağı
cezayı ise 86.240 TL
olarak açıkladılar.

İş güvenliği uzmanı Bahadır
Kamarat, çalışan sayısı on
kişiden  az olan iş yerlerinin iş
sağlığı ve güvenliği hizmet
giderlerinin devlet tarafından
karşılanacağını söyledi. Kamarat,
yasanın, kanuni bir zorunluluktan
önce vicdani değerler taşıdığını
belirtti.  

Erkek berberleri kendilerine
ayrılan yerleri tamamıyla
doldururken, açılış konuşmasını
İstanbul Erkek Berberleri Odası

Başkan Vekili
Hasan Yıldız yaptı. Başkan Vekili
konuşmasına üyelerine teşekkür
ederek başlarken, 6331 sayılı
yasanın ihmale gelecek bir konu
olmadığı uyarısında bulundu.  

Seminerde konuşan İSTESOB
Genel Sekreteri Ömer Demir,
ESBİR’in odaların hizmetine
açılmış kar amacı gütmeyen bir
kuruluş olarak niteledi.

KAPAK
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1Ocak 2013 itibariyle,
kamu ve özel sektör
ayrımı yapılmaksızın

tüm işyerleri 6331 sayılı İş Sağlığı
ve Güvenliği Kanunu kapsamına
girdi. Kanun, işyerlerinde
çalışanlarını iş sağlığı ve
güvenliği açısından eğitilmesini,
iş güvenliği uzmanı ve işyeri
hekimi çalıştırma zorunluluğu ve
bunların görevleri, işyerlerini

tehlike sınıflarına ayırma gibi
hükümler barındırıyor. ESBİR’de
bu noktada iş yerlerine
danışmanlık hizmeti sunarak,
6331 sayılı kanununla gelen
hükümleri yerine getirmelerine
yardımcı oluyor. ESBİR’den risk
değerlendirmesi, acil durum
planları, iş sağlığı ve güvenliği
eğitimleri, sağlık gözetimleri,
sağlık danışmanlığı gibi

hizmetleri almak mümkün.
İş Sağlığı ve Güvenliği

konusunda işletmelerin
bilinçlendirilmesi, gerekli
çalışmaların yerine getirilmesi,
takip edilmesini temel hedefleri
olarak açıklayan ESBİR’e,
www.esbir.net üzerinden ya da
0212 568 4 568 nol’lu telefon
numarasından ulaşmak
mümkün. 

İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ 
‘ESBİR’DEN SORULACAK
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar İş Sağlığı Güvenliği Danışmanlık Şirketi 
(ESBİR), İSTESOB çatısı altında kuruldu. İŞ Sağlığı ve Güvenliği hakkında 
bilgi almak isteyen odalar ve iş yerleri ESBİR’in uzman kadrosundan 
danışmanlık hizmeti alabilecek.

ESBİR
BİLGİLENDİRİYOR
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Ancak yasanın çıkmasından
bugüne dek geçen 10 yıl
içinde ödemeler mükellef

tarafından yatırılması gerekiyordu.
Emeklilik sonrası iş kuran ya da
mükellefiyeti devam edip de çeşitli
sebeplerle destek primini yatırama-
yanların borçları birikmiş, faizleriyle
birlikte yüksek rakamlara ulaşmıştı.

Bu durumda olan Türkiye genelin-
deki 1 milyona yakın mükellefe birik-
miş borçlarını faizsiz ödeyebilmeleri
için af çıkarıldı. Sosyal Güvenlik
Destek Primi (SGDP) birikmiş borçları
için çıkarılan“Torba Yasa” metnini
İstanbul Küçükçekmece SGM Müdür-
lüğü şu yazılı açıklamayladuyurdular:

Birikmiş SGDP borcu oluşan
emekli sigortalılarımızın borçlarının
faizlerinin silinip ana paranın
TEFE/TÜFE oranı ile güncellenmesi ve
bunun da her iki ayda bir olmak üzere
peşin ya da 6, 9, 12, 18 taksit şeklinde
ödenmesine imkan veren 6385 sayılı
kanun kapsamında yapılandırma
başvuruları devam etmektedir. En son
başvuru tarihi ve ilk taksitin en son
ödenme tarihi 31 Mayıs 2013’tür.  

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
emkli olup da mükellefiyeti devam
eden binlerce kişinin ana paranın
birkaç misline çıkan birikmiş borç için

aftan yararlanılmasını istedi. Yılmaz,
“Mesela ana prim  borcu 6 bin lirayı
bulan bir mükellef faiziyle birlikte
16 bin lira ödemek zorunda
kalacak.Bu bakımdan 31 Mayıs’a
kadar bu torba yasadan

yararlanmak için mükellefler SGK
müdürlüklerine başvuru
yapmalılar. Biz de kurum olarak bu
önemli bilgiyi üyelerimize
duyurma görevimizi yerine
getirececeğiz.” 

02.08.2003’de yürürlüğe giren 1479 sayılı yasa, emekli olup da mükellefiyeti devam 
edenlere Sosyal Güvenlik Destek Primi Kesintisi yapılmasını kanuna bağlamıştı. Ancak
primlerini 10 yıldır yatırmayanların borcu da faizleriyle arttı. Hükümet 6385 sayılı yasa
çerçevesinde birikmiş borca Şubat ayında bir af çıkardı. Af başvurusu 31 Mayıs’ta sona 
erecek. Yetkililer İstanbul’da 150 bine yakın borçlu varken, aftan yararlanmak için 
başvuranların sayısının 20 bin olduğunu ve bu rakamın çok düşük kaldığını bildirdiler.

SGK DESTEK PRİM BORCUNA
AF BAŞVURUSU 31 MAYIS’TA SON

EMEKLİ MÜKELLEFLER AFFI KAÇIRMAYIN!

ESBİR
BİLGİLENDİRİYOR

Sigortalılar aftan yararlanmak için yukarıdaki formu doldurup kuruma verecekler



İstanbulESNAF Dergisi’nin elinizdeki sayısı
3. yılın son sayısı. Yani önümüzdeki sayı ile
birlikte “4. yıla merhaba” diyoruz.

İstanbulESNAF adıyla ilk sayısı 2010 Haziran ayında
çıkan dergimizi, bu sayı ile birlikte 36 sayıya
tamamladık. Yani üç yıl, dile kolay…

Yayıncılık ilkemiz, İSTESOB çatısı altındaki tüm
odalarımızın ve bu odalara bağlı esnaf sanatkar
gruplarının güncel sorunlarını gündeme taşımak
oldu. Bunu yaparken de İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’ın titizlendiği “Tüm odalara eşit
yaklaşımla ve oda başkanlarına eşit yer verme
prensiplerine” olağanüstü hassasiyetle yaklaştık.
Yani dergimizde sadece birliğimizin konuları değil,
tüm odalarımızın güncel konularına özenle yer
verdik.  

Odalarımızın öylesine konuları gündeme geliyor
ki, çoğu zaman ulusal medyaya taşımak gerekiyor
ve bunu gerçekleştiriyoruz. Gerektiğinde TV kanal-
larında oda başkanlarımıza anlatma fırsatı elde
ediyoruz. Biz İSTESOB basın yayın grubu olarak tüm
odalarımızın konularını medyaya taşıma
konusunda elimizden geleni yapmaya hazırız.

Dergimize gelince; birlik yayın organımızın
şüphesiz en önemli görevi, esnaf ve sanatkarları,
mevzuatlar ve yeni yasal düzenlemelerle ilgili
konularda uyarmaktır. Geçen sayılarımızda da
gerek süreli ödeme konuları, gerekse süreli
başvuru  konularını “Aman Dikkat” başlıklarıyla
sunduk.

Bu sayımızda da Sosyal Güvenlik Kurumu’nun
31 Mayıs akşamına kadar başvurusu yapılması
gereken bir konuya sayfalarımızda yer verdik.
2003’te çıkan bir yasa  ile emekli olan ve mükelle-
fiyeti devam edenlerin SGK’na ödemesi gereken
destek primini 10 yıldır ödemeyenlere şimdi bir
af çıktı. Bu aftan yararlanmak isteyenler, SGM’lere
31 Mayıs’a kadar başvururlarsa gecikme faizi öde-
meyecekler. Bu bakımdan İstanbul’da 100 bin, ülke
genelinde de bir milyona yakın mükellef için
oldukça önemli. Tabiiki esnaf sanatkarlarla ilgili her
konu çok önemli. Mesela bu sayımızda geniş yer
verdiğimiz Yeni nesil yazarkasa konusu tüm esnaf
sanatkarlarımızı ilgilendiriyor. Konuyu enine
boyuna araştırıp inceleyip sayfalarımız taşıdık.

Maliye
Bakanlığı’nın
69 sayılı tebliği,
mevcut
yazarkasalarda
mali hafızası
dolanlar artık kullanılamayacak. Yerine yeni nesil
denilen ve post cihazı ile birlikte üretilmiş bulunan
yazar kasalar kullanılacak. Kullanılacak ama mevcut
3 milyona yakın yazarkasa da 2015 sonuna kadar
çöpe gidecek. Gerçi devlet kayıtdışını önlemek
amacıyla bu yeniliği getirdi ama kayıtdışını önle-
menin faturası da esnaf ve sanatkara çıkarılmış
oldu. İşte teşkilatın ve oda başkanlarının tepkisi de
bu alanda oluştu. Bu tepkiyi de Başkan Faik Yılmaz
medyada sık sık dile getirdi. Yılmaz ayrıca bu ağır
faturanın kısmen de olsa sübvanse edilmesi
üzerinde durdu.

Nisan sayımızda geniş yer ayırdığımız bir önemli
konu da “Kentsel dönüşümde esnafın mağ-
duriyeti” oldu. Kentsel dönüşüm şehirlerimize
mutlaka çok olumlu katkılar sağlayacak. Ancak bazı
bölgelerde binası yıkılacak konut sahiplerine ki-
rasından, taşınma bedeline kadar birçok destek
ödemesi yapılırken giriş katta iş yapan dükkan
sahiplerinin dikkate alınmaması tepkilere yol açtı.
Özellikle Gaziosmanpaşa Karayolları Mahallesi’nde
20-30 yıllık onlarca esnafın bu konuda mağdur
edilmesi doğrusu dikkat çekiciydi. Konuyu yerinde
araştırdık, dükkanını kaybetmekte olan esnafla tek
tek konuşup sayfalarımıza taşıdık.

Değerli oda başkanlarım, 4. yıla merhaba
derken, şimdiye kadar hep söylediğimiz gibi
dergimiz sizlerin sesi olmaya devam edecek. Sizin
yaşadığınız ancak haber olabileceği hiç akla
gelmeyen birçok konu bizim için haber değeri taşı-
maktadır. Çoğu zaman çok önemli konuları oda
başkanlarımızla sıradan bir sohbet anında duyu-
yoruz. Oysa yaşanan konular bize daha önce
bildirilse haber haline dönüştürüp hem ulusal
basına aktarırız hem de kendi dergimizde geniş yer
verebiliriz. Bu anlayışla tüm oda başkanlarımızdan
gündemdeki konuları  (önemli ya da önemsiz) bize
aktarmalarını istiyoruz ki gündeme taşıyabilelim.
İyi haberler almanız dileği ile sağlıcakla kalın.

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum

YENİ BİR 
AF… 

2015 sonunda 3 milyon yazarkasa çöpe gidecek
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Maliye Bakanlığı kayıt dışının önüne geçmek için yenil nesil yazarkasaları 
yürürlüğe koydu. Ancak piyasaya tek marka yazarkasanın sunulması tepkilere yol
açtı. İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, 2 bin TL’yi aşan fiyatı ile esnafa yeni bir külfet
geldiğini söyledi.

Katma Değer Vergisi
Mükelleflerinin Ödeme
Kaydedici Cihazları

Kullanmaları Mecburiyeti Hakkında
Kanunla birlikte gündeme oturan
yeni nesil yazarkasaların satışı için
tek firmanın yetkili olması tepkilere
yol açtı.

Kayıt dışını önlemek amacıyla 69
sayılı tebliğ ile gündeme getirilen
yeni nesil yazarkasanın 2 bin TL’yi
aşkın fiyatı el yakarken piyasada tek
marka bulunuşu rekabeti ortadan
kaldırdı. Konuyu gündeme taşıyan
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği Başkanı Faik Yılmaz, yenil
nesil yazar kasalardan bir kaç
markaya izin verilirse fiyatın
düşebileceğini ileri sürdü. Bu arada
tebliğe göre 1 Temmuz 2013'ten
itibaren mali hafızası dolan eski
kasaların kullanımına son verilecek.
Ancak tüm eski nesil kasaların
kullanımı 31 Aralık 2015'te son
bulacak. Bu da 3 milyona yakın eski
kasanın çöpe gideceği anlamını
taşıyor.Yeni nesil yazarkasalar ise
hem fiş veriyor hem de kredi kart
slibini müşteriye sunuyor.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, yeni
nesil yazarkasaları TRT Haber’de
değerlendirdi. Kayıt dışının önüne
geçmek için önemli bir adım
atıldığını savunan Yılmaz,

uygulamada ise bazı aksaklıklar
bulunduğunu belirtti. Güngören
semtinde bir bakkalın yazarkasayı
zamanında temin edemediği için
788 TL usulsüzlük cezası almasını
eleştiren Yılmaz, ”Yeni nesil yazar-
kasaların üretimini ve satışını
yapan tek bir firma var, esnafımız
2 ay önce talepte bulunmasına
rağmen cihaz eline yeni geçmiş
durumda. Tek bir şirketin piyasa-
daki bütün talebi karşılaması
mümkün değil. Şartlar değişmedi-
ği sürece, bakkalımızın yaşadığı
problemin bir benzerini daha çok
yaşarız” şeklinde konuştu.

Yazar kasa satışı yapan işletme

sahipleri de şikayetlerini dile getirdi.
Başta yerli sermaye olmak üzere çok
sayıda firma tarafından yenil nesil
yazarkasa üretildiğini belirten esnaf,
bu cihazlarını piyasaya sürmek için
Maliye Bakanlığı’nın onayını bekliyor.
Esnaf, tek bir marka üzerinden
yapılan satışın piyasayı olumsuz
etkilediğini dile getirdi.

Maliye Bakanlığı’nın aldığı karar-
la, mali hafızaları dolmuş yazarkasa-
ların yerini, eft pos özellikli yeni nesil
yazarkasalar alacak. Evlere servis
yapan işletmeler ile otopark hizmeti
veren yerler, Temmuz ayından
itibaren yeni nesil yazarkasaları
kullanmak zorunda. 

YENİ NESİL YAZARKASALAR 
ESNAFA YENİ KÜLFET

2015 sonunda 3 milyon yazarkasa çöpe gidecek
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Başkan Faik Yılmaz, yeni nesil yazarkasaları TRT Haber’de değerlendirdi.
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TGRT “ARTI EKSİ”DE
FUAT KOZLUKLU İLE
ESNAF SORUNLARINI
KONUŞTU

İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, TGRT Haber’de
hafta içi her akşam
yayınlanan “Artı+eksi”
programına katılarak Fuat
Kozluklu’nun sorularını
cevaplandırdı.

Fuat Kozluklu, İstanbul’da
kentsel dönüşüm konusunu
masaya yatırırken, konutları
yıkılanlara kira ve taşınma
gibi yardımların yapıldığını
ancak bazı bölgelerde
dükkanından olan esnafın
mağdur edildiğini gündeme

taşıdı. Fuat Kozluklu, bu
konuda görüşlerini aldığı
Faik Yılmaz’a mahkeme
yolunu sordu. Yılmaz, canı
yanan esnaf sanatkarın bu
konuda bir ittifak içinde
olduğunu ve konuyu sayın
bakana da ulaştırdıklarını
söyledi.

YILMAZ,  TRT
HABER’DE 

Faik Yılmaz, geçen ay
çeşitli konularla TRT Haber
kanalının birkaç defa
konuğu oldu. Bunlardan
birinde Maliye Bakanlığı’nın
yeni nesil kasalarla ilgili
tebliği ele alındı.

HABER

YILMAZ, ULUSAL HABER
KANALLARINDA…
Başkan Faik Yılmaz, Nisan ayında da çeşitli TV kanallarında esnaf ve sanatkarın
güncel sorunlarını dile getirdi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Fuat Kozluklu’nun sunduğu Artı Eksi Programı’na konuk oldu.

Yılmaz ve Kozluklu programa başlamadan önce
stüdyoda objektiflere poz verdiler.
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TRT Haber yeni nesil yazar kasaları
gündeme taşırken eski kasaların ne
olacağını araştırdı. Yılmaz, 2015 yılı
sonuna kadar 3 milyona yakın eski
yazar kasanın çöpe gideceğini
anlatırken, esnaf için yeni bir mali
külfet söz konusu olduğunu
bildirdi. Devletim kayıt dışını
önlemek için yaptığı bu
uygulamaya karşı olmadıklarını
belirten Yılmaz, ancak bunu
faturasının  kısmen de olsa devlet
tarafından karşılanması gerektiğini
öne sürerek, “Şu anda yeni
nesilde piyasada tek marka söz
konusu. Oysa birkaç marka olsa
fiyatlar 2 bin liranın altına düşer”
dedi.

SAMANYOLU 
HABERDE ESNAF 
GÜNDEMİ

Samanyolu Haber’in sabah
kuşağına konuk olan Faik Yılmaz,
kentsel dönüşümde  esnaf
mağduriyetinin giderilmesi
konusunda önemli bir çağrı yaptı.

Eski mahalle çarşılarından ve
esnaf vatandaş ilişkilerinden söz
eden Faik Yılmaz, o eski düzenin
kaybedilmemesi gerektiği
üzerinde durdu. Kentsel
dönüşüm projeleri ile birlikte yeni
siteler inşa edildiğine dikkat çeken
Faik Yılmaz, “Kentsel dönüşüm
yeni AVM’ler üretiyor. Oysa
eski mahalle çarşıları anlayışının

yeni sitelerde de yaşatılması
gerekirdi. Şimdi bakıyoruz
43 yıllık bakkalın dükkanı
yıkılıyor ve ‘ne yaparsan
yap, başının çaresine bak’
deniliyor. Böyle denilmemeli
ve dükkanı yıkılanlara
mahalle çarşıları inşa edip
orada esnafa fırsat tanımalı”
dedi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, esnafın kendini yenileme sürecinde yaşadığı sıkıntıları anlattı.

TRT Haber, TGRT Haber ve S Haber’de esnaf gündemi

Yılmaz, Samanyolu Haber TV’de haber spikeri 
Mahir Etyemez’in sorularını yanıtladı.



HABER

İSTESOB Kadın Kurulu,
düzenlediği kahvaltıda kadın
esnafı ağırladı. Çeşitli

mesleklerden kadınların yer aldığı
organizasyonda, Kadın Kurulu’nun
2012 yılındaki faaliyetleri üyelere
tanıtıldı. Kadın Kurulu’nun 7 Nisan
Pazar günü birlik merkezinde
düzenlediği kahvaltıda kadın esnaf
üyeler, aralarına yeni katılanlarla
tanışma fırsatı yakaladılar. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın
da yer aldığı kahvaltıda, Kadın
Kurulu Başkanı Tülay Erünsal,
Yufkacılar ve Kadayıfçılar Odası
Başkanı Ayhan Ünal, Sultanbeyli
Birleşik Esnaf Odası Başkanı Ömer
Erdoğan da vardı.

Kahvaltıya katılan üyeler
kendini tanıtırken, esnaflığa
geçiş süreçlerini de anlattılar.
Meslek edinirken yaşadıkları
güçlükleri aktaran kadınlar arasında
taksi şoförlüğünden, kasaplığa
kadar  birçok meslekte faaliyet

gösteren kadın esnaf vardı.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,

yakın bir döneme kadar, kadınları
temsil eden tek kadın kuruluşunun
bünyelerinde yer aldığını aktarırken,
İSTESOB Kadın Kurulu’nun
Türkiye’de bir ilki temsil ettiğini
söyledi. Edirne’deki esnaf birliğinin
kadın kurulu oluşturmasını
sevindirici bir gelişme olarak
değerlendiren Başkan Yılmaz,
örneklerin çoğalmasını
istedi. 

Kadın esnafın ne kadar zor bir
görevi yerine getirdiklerinin
farkında olduğunu belirten Yılmaz,
evde eşine çocuğuna bakan bir
anne ve aynı zamanda çalışan birey
olmanın zorluğuna dikkat çekti. 

Kahvaltıda esnafa sağlanması
gereken kolaylıklardan bahseden
Yılmaz, Esnaf Şurası’nda, eşi vefat
etmiş ve çalışan kadronun yüzde
70’nin muhafaza etmiş kişilere,
5 yıl vergi muafiyeti sağlanmasını

teklif ettiklerini açıkladı. 
İSTESOB Kadın Kurulu Başkanı

Tülay Erünsal, tertipledikleri
organizasyonlarla kadınlar
arasındaki dayanışmayı ve
birlikteliği güçlendirmeyi
hedeflediklerini söyledi. Tülay
Erünsal, Kadın Kurulu’nun
kuruluşundan bugüne kadar gelen
süreçte, Başkan Faik Yılmaz’ın büyük
desteğini aldıklarını ifade etti.

Başkan Erünsal, İSTESOB Kadın
Kurulu’nu, esnafın problemlerini
dile getirebildiği ve bu
problemlerin giderilmesi için azami
çaba gösteren bir platform olarak
niteledi.

Daha sonra sunuma geçilirken
Kadın Kurulu’nun son 1 yıldaki
faaliyetleri barkovizyon eşliğinde
kadın esnafa anlatıldı. Birçok sosyal
sorumluluk projesine imza atan
kadınlar, 2013 yılında da yenileri için
kollarını sıvadıklarının bilgisini
verdiler.

İSTESOB KADIN KURULU
GÜÇLENİYOR
İSTESOB Kadın Kurulu, kadın esnafla kahvaltıda bir araya geldi. Kadın Kurulu’nun
2012 faaliyetleri bir sunumla üyelere aktarıldı. 

Kadın esnaf, sabah kahvaltısında bir araya geldi.



25 İstanbul Esnaf

İSTESOB’un yaptığı denetimler sonucu kayıtdışı olduğu tespit edilen esnaf, 
Denetim Kurulu’na sevk edildikten sonra odalara kaydoluyor.

İSTESOB’un denetimleri
meyvelerini veriyor

İSTESOB denetim ekibinin
yaptığı incelemeler, bilinçli
vatandaşlar ve esnafın şikayeti

üzerine, kayıtdışı olduğu tespit
edilen işyerleri Denetim Kurulu’na
sevk ediliyor. Denetim Kurulu
yaptığı incelemeler sonucu
belirlenen iş yerlerine üyelik
aidatının tam iki katı 490 TL ceza
kesiyor. 

Kayıt dışı çalışan dükkan
sayısının, esnaf odalarını tehdit eder
boyuta yükseldiği bir dönemde
yapılan denetimler esnafa nefes
aldırdı. Denetim Kurulu’na sevk
edilen dükkan sahipleri, üye olduğu
takdirde cezayı ödememe
fırsatından yararlanıyor. 

İSTESOB Disiplin Kurulu Başkanı
Osman Aktaş ve Disiplin Kurulu
memuru Safiye Uludağ’ın Nisan
mesaisi yoğun bir şekilde devam
etti. Disiplin Kurulu’na sevk edilen
esnafa ve oda kaydı olmadığı

belirlenen işletmelere gerekli cezai
yaptırımlar uygulandı.

Şikayet ve incelemeler sonucu
esnaf odası kaydı olmadığı tespit
edilen berberler tebligatların eline
ulaşması sonucu, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği’ne geldi.
Ümraniye, Dudullu Mahallesi’nde
erkek berberliği yapan Rıfat Ekici,
Kaan Sağmal, Şerif Takır,
Muhammed Satıcı, Emre Ateş,
Safiye Uludağ’dan bilgi aldıktan
sonra esnaf odalarına kayıtlarını
gerçekleştirdiler. 

490 TL cezası alan kişiler, esnaf
odalarına kayıt oldukları takdirde,
bu cezayı ödemeyeceklerini
öğrenince derin bir nefes aldı. 

Berber esnafı Rıfat Ekici, odaya
neden üye olmadıklarının
gerekçesini şu şekilde açıkladı, ”Üye
aidatlarının yüksekliği bizim
gözümüzü korkuttu. Belki üye
aidatları makul seviyede olsa,

denetim ekiplerine kalmadan biz
buraya gelirdik. Öte yandan
dürüstçe söylemek gerekir ki,
belediyelerin kayıt dışını önleme
adına samimi adımlar atmaması,
bizlere cesaret veriyor.”

Erkek berberliği yapan Şerif Takır
da dükkan açılışını yakın bir
dönemde yaptığını belirtti ve
dükkanını yeni açmış esnafa vakit
verilmesi gerektiğini söyledi. Takır,
“Bir esnaf olarak ne kadar
kazanacağımı görmeden kayıt
olmak istemedim” şeklinde
savunmasını yaptı. 

Disiplin Kurulu’na gelen erkek
berberleri 3 TL gibi fiyatlara saç
kesimi yapan kişilerden şikayet etti.
Bu duruma bir dur denmesi
gerektiğini belirten berberler, esnaf
odasının yayınladığı tarifeye riayet
edilmesinin meslekleri açısından
son derece önemli olduğunun altını
çizdiler.

KAYITDIŞI ESNAF, GEÇ ÜYELİKTEN PİŞMAN

İSTESOB KADIN KURULU
GÜÇLENİYOR
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MİNİBÜSÇÜLER BAŞBAKAN’IN
YOLUNU GÖZLEDİ

6Nisan Cumartesi günü
Gaziosmanpaşa minibüs
durağında bir araya gelen

minibüsçüler seslerini Başbakan’a
ulaştırmaya çalıştı. Hazırladıkları afiş
ve pankartlarla Başbakan’dan destek
beklediklerini söyleyen
minibüsçülerin tek amacı seslerini
duyurmak oldu.

Bini aşkın minibüsçü,
Gaziosmanpaşa Belediyesi'nin
Kentsel Dönüşüm Projesi kapsa-
mında düzenlediği tören yerinde
Başbakan’ı bekledi. Başbakan’ın
geçiş güzergahında toplanan
minibüsçüler Başbakan Recep
Tayyip Erdoğan’dan minibüsçülerin
sorunlarına el atmasını istedi.

İstanbul Minibüsçüler Odası’nın
miting çağrısı minibüsçülerin geniş
katılımı ile yanıt buldu. Gaziosman-
paşa minibüs durağını hınca hınç
dolduran minibüsçüler, mesleki
sorunlarıyla ne kadar yakından

ilgilendiklerini gösterdiler. İstanbul
Minibüsçüler Odası Başkanı Koray
Öztürk, alanda toplanan meslek-
taşlarına seslenerek, ”Geniş
katılımınız, işinize, ekmeğinize
sahip çıktığınızı gösteriyor. Her
birinize teşekkür ediyorum. Hiç
merak etmeyin sorunlarımızı
yakın zamanda Başbakan’ın
önüne bir dosya halinde getirece-
ğiz. Alacağımız sonuçlardan da
sizleri haberdar edeceğiz” dedi.

Koray Öztürk’ün hazırladığı
dosyanın daha sonra bir danışmanı
aracılığıyla Başbakan’a iletildiği
öğrenildi. 

MİNİBÜSÇÜLERİN UMUDU
BAŞBAKAN

Minibüsçülerin, Başbakan’ın
sorunların üstesinden geleceğinden
şüphesi yok. Eyleme katılan mini-
büsçüler, otobüs ihalesine karşı
olduklarını belirtirken, müktesep

haklarının korunmasını istediler.
Başbakan Recep Tayyip Erdoğan’ın
kendilerini mağdur etmeyeceğine
inanan esnaf, çözüm sürecinin
uzamasının da aleyhlerine olduğunu
belirttiler.

Değerlendirmelerde bulunan
minibüsçü Mustafa Tokgöz,
odalarının çağrısına memnuniyetle
yanıt verdiklerini, mesleklerine sahip
çıktıklarını söyledi. Başbakan’a
seslerini duyurabildikleri için mutlu
olduklarını ifade eden Tokgöz,
minibüsçülerin güçlü bir şekilde
birliktelik mesajı verdiğini belirtti.

İstanbul Minibüsçüler Odası
Başkanı Koray Öztürk,
minibüsçülerin sorunlarını gidermek
adına yakın zamanda yeni adımlar
atacaklarının bilgisini paylaştı.
Başbakan’ın kendilerine kulak
vereceğinden emin olan Başkan
Öztürk, çözümden uzak
olmadıklarını dile getirdi.

Oda Başkanı Koray Öztürk, minibüsçülerin işine ekmeğine sahip çıkma konusunda
kararlı olduklarını söyledi. 

KAPAK

Minibüsçüler hazırladıkları pankartlarla Başbakan’ın da sorunlardan haberdar olmasını sağladılar.

AFİŞLERLE YOLDA BEKLEDİLER
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PAZAR YERİ 
ÖZELLEŞTİRMESİ İPTAL

Sebze ve Meyveler ile
Yeterli Arz ve Talep
Derinliği Bulunan Diğer

Malların Ticaretinin Düzenlenmesi
Hakkında Kanunda Değişiklik
Yapılmasına Dair Kanun Teklifi
meclisten geçti. Buna göre, Pazar
yerlerinin devredilmesine veya
kiralanmasına engel bir durum da
kalmamış oldu. 

5997 sayılı Kanun’da yapılan
değişiklikle; semt pazarlarının imar
planında belirlenmiş alanların yanı
sıra asıl tahsis amacını engelleme-
mek kaydıyla ayrılmış diğer alanlar-
da da kurulabilmesi ve bu yerlerin
belediyelerce ya da belediyelerin
yüzde ellisinden fazlasına sahip
oldukları iştiraklerince ilgili
Bakanlığın belirleyeceği usul ve
esaslar çerçevesinde işletilmesine
imkan verilecek.

EN FAZLA İKİ PAZAR
TEZGAHI ALINABİLECEK

Kapalı Pazar yerlerindeki satış
yerleri ile diğer yerler, belirli süreli

ayni hak tesisi yöntemi kullanılarak
kiralama yoluyla da işletilmesi
mümkün olacak. Sınırlı ayni hak
sistemi yöntemi ile bir Pazar
yerinde aynı kişiye en fazla iki satış
verilmesine kanunla sınırlama
getirilmiş oldu

5997 sayılı Kanun’da yapılan
değişiklikten memnun olduğunu
belirten İstanbul Umum Pazarcılar
Esnaf Odası Başkanı Mesut
Şengün, hatadan geri dönüldüğü
görüşünü paylaştı.

Bakanlığın Pazar yerlerinin
devri ve kiralanmasına ilişkin
alt ve üst limitleri belirlemesini
isteyen Başkan Mesut Şengün
aksi halde kaos olacağını
belirtti. “Pazarlar bizimdir”
diyen Mesut Şengün, “ Pazar
emekçisi olarak ne kadar
zor bir görevi ifa ettiğimizin
farkında olanlardan anlayış
bekliyoruz. Gün aydınlanmadan
yollara düşüyoruz, gece geç
saatlere kadar pazarda
ekmeğimiz için mücadele

veriyoruz. Bu insanlara çıkın
buradan demek  reva
mıdır? Vicdan galip geldi ve
Pazar yerleri bizlere geri
verildi” ifadelerini
kullandı.

Sebze ve Meyveler ile Yeterli
Arz ve Talep Derinliği Bulunan
Diğer Malların Ticaretinin
Düzenlenmesi Hakkında
Kanunda değişiklik yapılmasından
memnun olan bir diğer isim de
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz.

Başkan Faik Yılmaz, Pazar
yerlerinin özelleştirilmesi halinde,
Pazar fiyatlarında enflasyon
yaşanacağı uyarsını medyada sık
sık dile getirmiş ve hataya işaret
etmişti. 5997 sayılı kanunda
yapılan değişikliğe değinen
Başkan Yılmaz, semt pazarlarının,
ülke mirasında önemli bir yeri
olduğunu ifade etti ve çarşılar
AVM’lere dönüştürülmemeli
çağrısını yineledi.

Pazar yerlerinin ellerinden alınıp özelleştirilmesi tehlikesi ile karşı karşıya kalan
pazarcılar, Meclis’ten gelen haberle derin bir nefes aldı.

Pazarcılar, Sebze ve Meyveler ile Yeterli Arz ve Talep Derinliği Bulunan Diğer Malların Ticaretinin Düzenlenmesi
Hakkında Kanun’da değişiklik yapılmasıyla rahat bir nefes aldı.



ESNAF ŞURASINA
GİDERKEN !

MAKALE

Ülkelerin refah seviyesinin yükse-
lebilmesi için mutlaka nüfus artış
hızının üzerinde, istikrarlı bir şekilde

ekonomilerinin büyümesi şarttır.
Bu genel bakış açısıyla ülkemizin geçmiş

5 yıllık ekonomik büyümesine baktığımızda;
2008 yılında yüzde 0,7 büyüme
2009 yılında yüzde – 4,8 küçülme
2010 yılında yüzde 9,2 büyüme
2011 yılında yüzde 8,5 büyüme
2012 yılında yüzde 2,2 büyüme
5 yıllık ortalama büyüme yüzde 3,16 ‘yı bu-

lurken ve en önemlisi sanayi sektöründeki
büyüme 2011 yılında 9,4 ‘den 2012 yılında
yüzde 2’ ye düşmüş bulunmaktadır.

Görüldüğü gibi ülkemizde ekonomi, is-
tikrarlı bir büyümeden ziyade daha çok inişli
ve çıkışlı bir yapıya sahiptir. Mukayese yapmak
amacıyla ülkemizin kalkınmışlığına yakın bir
ülke olan Hindistan’ın ekonomik büyümesine
baktığımızda

2008 yılında yüzde 6,07
2009 yılında yüzde 8,04
2010 yılında yüzde 8,4
2011 yılında yüzde 6,9
2012 yılında yüzde 5,3
5 yıllık büyüme ortalama yüzde 7,2 ‘yi

bulurken, Hindistan’daki sanayi sektöründeki
büyüme sürekli yükseliş trendi göstermek-
tedir.

Türk ekonomisindeki sert iniş ve çıkışların

sebeplerini araştırdığımızda karşımıza şu
gerçekler çıkmaktadır.

Türkiyede tasarruf oranı gayri safi yurtiçi
hasılanın yaklaşık yüzde 14’ üne ulaşırken, bu
oran Hindistan’da yüzde 35, Çin’de yüzde
50’lere ulaşmaktadır. Aynı zamanda Hindistan
ve Çin bu iç tasarruflarını yeni yatırımlara
dönüştürerek üretimini artırmaktadırlar.
Ülkemizde ise maalesef iç tasarrufun yatırım-
lara dönüştürülmesi çok cılız kalmaktadır.
Bundan dolayı ülkemiz kalkınmasını ve
ekonomik büyümesini dış ülkelerden gelecek
doğrudan yatırımlara ve sıcak paraya bağla-
maktadır. İşte bu dışa bağımlılık
ekonomimizde istikrarsızlık
yaratmaktadır.

Ekonominin küçülmesi fakirliktir. Gerekli
tedbirler alınmadığı takdirde nüfusumuzun
çoğunluğunu teşkil eden işçi, memur, esnaf ve
sanatkarlarımızda sosyal ve ekonomik huzur-
suzluklar baş gösterebilir. Bu anlamda
ekonomik istikrarsızlığı önlemenin yolu en az
maliyetle çalışan, ekonominin motoru olan
esnaf ve sanatkarlarımıza hükümet tarafından
gerekli maddi ve hukuksal tüm destekler
verilmelidir. Yukarıda büyükler tepişirken
aşağıda küçükler ezilmemelidir.

Bu duygularla 2013-Ekim ayında Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı tarafından yapılacak 4. Esnaf
ve Sanatkarlar Şura’sından bu doğrultuda
kararlar çıkacağına inanmaktayım.

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

28İstanbul Esnaf



29 İstanbul Esnaf

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz’ın esnaf odalarını

ziyareti  devam etti. Başkan Yılmaz’ın
geçen ayki uğrak yeri Beyoğlu oldu.
Aynı bölgedeki Büfecileri Esnafı
Odası ile  Kadın ve Erkek Terziler
Odası’nı ziyaret eden Başkan Faik
Yılmaz odaların sektörel sorunları
hakkında bilgiler alırken  oda
personeliyle de görüş alışverişinde
bulundu.

Faik Yılmaz’a ziyaretler esnasında
İSTESOB yönetim kurulu üyeleri Aziz
Şentürk, Yaşar Hangün ve Denetim
Kurulu Üyesi Ahmet Yazıcı da eşlik
etti.

Deniz Kara Büfecileri Esnafı Odası
Başkanı Mustafa Şimşek, Başkan

Faik Yılmaz’a ve beraberinde gelen
yönetim kurulu üyelerini aralarında
görmekten dolayı mutlu olduklarını
belirtti. Ziyaretlerin personelleri için
ayrı bir motivasyon olduğunu
belirten Şimşek, esnaf odalarının
birlik ve beraberlik içinde olması
gerektiğini söyledi.

Mustafa Şimşek, meydan büfeleri
projeleri hakkında da Başkan Yılmaz’ı
bilgilendirdi. Şimşek, meydan
büfelerinin esnafı ve odaları adına
çok önemli bir proje olduğunu dile
getirdi. Başkan Yılmaz, esnaf
odalarının yenilikçi, kendini
geliştirebilir olmasını takdirle
karşıladığını ifade etti. Bu bağlamda
meydan büfelerinin yenilikçi olmaya
yönelik iyi bir girişim olarak

değerlendiren Yılmaz, projenin
destekçisi olduklarını kaydetti. 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz ve
beraberindeki heyetin ikinci durağı,
İstanbul Kadın ve Erkek Terziler Odası
oldu. Başkan Yılmaz,  burada da
esnaf odası başkanı Ziya Gültekin
ve oda personeliyle görüştü ve
mesleki sorunları hakkında bilgi
aldı. 

Bir oda başkanı olmanın yanında
terzi ustası da olan Ziya Gültekin,
Başkan Yılmaz’a yeni ustalar
yetiştirememelerinin nedenlerini
anlattı. Mesleki eğitim kurslarında
eğitimlerin terzi ustaları tarafından
verilmesi gerektiğini söyleyen
Gültekin, çırak bulmakta da sıkıntı
yaşadıklarını aktardı.

İstanbul Deniz Kara Büfecileri Esnafı Odası ve Kadın ve Erkek Terziler Odası’nı 
ziyaret eden İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, burada esnaf odalarının memurlarını da
dinleme fırsatı yakaladı.

Başkan Faik Yılmaz’dan
esnaf odalarına ziyaret

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, terziler ve büfeciler odasını ziyaret etti.
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LOKANTACILARA
HİJYEN SERTİFİKASI
24 Nisan Çarşamba günü

Fatih Belediyesi Vasfi Rıza
Zobu Kültür Merkezi

toplantı salonunu dolduran lokanta-
cılar uzmanların sunumları ile bilgi-
lendiler. İstanbul Lokantacılar
Odası’nın düzenlediği seminerde,
5996 sayılı Türk Gıda Kodeksi yönet-
meliği ve 6331 sayılı İş Sağlığı ve
Güvenliği kanunuyla esnafın
yüklenmesi gereken sorumluluklar
anlatıldı. Seminer sonunda İstanbul
Lokantacılar Esnaf Odası Başkanı
Sayit Karabağlı tarafından esnafa
katılım sertifikası verildi.

Seminerin konukları arasında,
TESK Genel Başkan Vekili ve  İstanbul
Esnaf - Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Faik Yılmaz, Türkiye
Lokantacılar ve Pastacılar Federas-
yonu Başkanı Ethem Aykut Yenice,
İstanbul İl Gıda, Tarım ve Hayvancılık
Müdürlüğü denetim sorumlusu
veteriner hekim Azmi Yüksel yer aldı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
birbiri ardına gelen yeni mevzuatlara
esnaf sanatkarı hazırlamak
gerektiğini belirterek, “Biz
seminerlerle bu açığımızı
kapatmaya çalışıyoruz. Birlik
olarak odalara bu hizmeti
veriyoruz. Üyelerine karşı
sorumluluklarını yerine getiren

odlarımıza her türlü desteğe
hazırım, Lokantacılar Odamızı ve
Başkan Sayit Karabağlı’yı da
çalışmalarından dolayı
kutluyorum” dedi.   

Seminerde konuşan Lokantacılar
ve Pastacılar Federasyonu Başkanı
Ethem Aykut Yenice, 5996 sayılı yasa
modern ve çağın ihtiyaçlarını
karşılayan bir yasa olarak niteledi.
Esnafa da uyarılarda bulunan Başkan
Yenice, hijyen konusunda asla taviz
vermemelerini istedi.

Azmi Yüksel yaptığı sunumla 5996
sayılı yasa ile esnafın uyması gereken
şartları anlattı. 1 Ocak itibariyle,
üretici konumunda olan işyerlerinin
çevresinde kirletici unsurların

bulunmasına kesinlikle müsaade
edilmediğini açıkladı ve
”İmalathanelerin temiz tutulması
için azami özen gösterilecek;
yüzeylerde kesin suretle kir
pas olmayacak.  Ürünlerin,
hazırlama bölümündeki sıcaklığa
ve rutubet değerlerine standart
getirildi. İmalathaneler bu
standartlara göre hareket edecek,
ilgili şartların korunmasını
sağlayacak ve aynı zamanda bu
değerler kayıt altına alınacak”
şeklinde konuştu.

İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu
hakkında da bilgilendirilen esnafa, iş
yeri risk değerlendirmesi yaptırmanın
zorunlu olduğu hatırlatıldı. 

Sayit Karabağlı, Muzaffer Şener, Başkan Faik Yılmaz, Ethem Aykut Yenice, Fevzi 
Uluceviz ve Yaşar Hangün, Lokantacılar Odası’nın düzenlediği hijyen eğitimine katıldı.
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İstanbul Deniz Kara Büfecileri Esnafı Odası, büfecilik anlayışını kökten 
değiştirecek yeni bir proje için kolları sıvadı.

İstanbul Büfeciler Odası,
"Meydan büfeleri" adlı
projeyi hayata geçirmek

üzere İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nin onayını bekliyor.
Büfeciler Odası Başkanı
Mustafa Şimşek, yeni tasarım
meydan büfelerinin İstanbul’un
merkez noktalarına kurulacağını
açıkladı. Büfecilik anlayışına ve
İstanbul şehir içine yeni bir
görsel kazandıracağına inanılan
meydan büfelerinin bürokrasi
engelini aşamamasından
korkuluyor.

Oda Başkanı Mustafa Şimşek
yeni projeye dikkat çekerken
esnafın her zaman yenilikçi ve
kendini geliştirebilir olması
gerektiğini ifade ederek modern
tasarımlı büfelerin sektöre yeni
bir hareketlilik getireceğini ileri
sürdü.

Projenin içeriğini de açıklayan

Mustafa Şimşek, bu  büfelerde
bahçe, soyunma kabinleri, lavabo
ve İstanbul haritası olacağını
belirtti. Çok amaçlı tesis mantığıyla
dizayn edilecek bu meydan
büfelerin mimarlığını ise Ulaş
Şenyurt yaptı. 

Meydan büfelerinin, büfecilik
sektörünü yenilikçi olmaya teşvik
edeceğini savunan Başkan Şimşek,
”Meydan büfelerini salt işletme
olarak görmek doğru olmaz.
Buralar sosyal alanlardır. Sosyal
alanları ne kadar genişletir ve bu
alanları modern hale getirirsek,
İstanbul halkının da menfaatine
olacaktır “ dedi.

Mustafa Şimşek, sadece
İstanbul halkı için değil; şehri
ziyaret eden turistlere de kolaylık
sağlayacak detayları projeye
eklediklerini söyledi. Meydan
büfelerinde İstanbul’un ufak bir
özetini sunacaklarını böylece tarihi

mirasların tanıtımını yapacaklarını
söyledi. Şimşek, Büyükşehir
Belediyesi’nin, bu girişim ruhuyla
dolu projeyi onaylamak için hala
neden beklediğini anlamadığını
ifade etti.  

Esnaf odası başkanı Mustafa
Şimşek, İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nin izin verme
noktasında işi yavaşlattığını söyledi
ve ”İhtimal vermiyorum ama
proje geri çevrildiği takdirde,
esnafın şevki kırılacaktır. Kimi
kesimler, esnafın rekabetçi
olamamasından şikayetçi
ederken, meydan büfeleri ile
esnafın da rekabet edebileceğini
ve kendini geliştirebileceğini
göstermiş olduk. Belediye
başkanımız Kadir Topbaş’ın
anlayışlı olup, esnafın önünü
açacağından şüphemiz yok”
temennileri ile sözlerini
noktaladı.

Büfecilerin gözü
Büyükşehir Belediyesi’nde

İSTANBUL'A MODERN BÜFELER YOLDA

LOKANTACILARA
HİJYEN SERTİFİKASI

Mustafa Şimşek
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19 Nisan Cuma günü, Silivri
Belediyesi fuaye ve sergi
salonunda gerçekleşen

seminere esnafın yoğun ilgisi vardı.
Toplantıya Silivri Kaymakamı Salih
Keser, Silivri Belediye Başkanı Özcan
Işıklar, İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB) Başkanı Faik
Yılmaz, Silivri İlçe Tarım ve
Hayvancılık Müdürü Hasan Güven,
Silivri Esnaf ve Sanatkarlar Kefalet
Kooperatifi Başkanı Sebahattin
Öpçin ile Silivri Şoförler ve
Otomobilciler Odası Başkanı Zafer
Aşkın katıldı. 

Türk Gıda Kodeksi Ekmek ve
Ekmek Çeşitleri Tebliği’nde yapılan
değişikliklerin anlatıldığı seminerde

SİLİVRİ GIDA EĞİTİMİNDE
KONU: YENİ TEBLİĞLER
Silivri Birleşik Esnaf ve Sanatkarlar Odası düzenlediği seminerlere bir yenisi daha
eklendi. Esnaf, Türk Gıda Kodeksi Ekmek ve Ekmek Çeşitleri Tebliğ ve Türk Gıda
Kodeksi Et ve Et Ürünleri Tebliği hakkında bilgilendirildi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Silivri Belediye Başkanı Özcan Işıklar ve 
SİBESO Başkanı Ali Tabakoğlu.

Silivri esnafı, gıda eğitiminde bir araya geldi.



öne çıkanlar şu şekilde oldu: Ekmek,
sadece  ekmeklik buğday unu veya
tam buğday unlarından yapılacak.
Ambalajsız olarak piyasaya arz edilen
ürünler; satış yerlerinde alıcının el
değmesini engelleyecek şekilde
ekmek dolabında veya tezgahında
muhafaza edilecek. Müşterilerin
rahatlıkla görebileceği yere
bilgilendirme etiketleri konacak.
Hijyene çok büyük önem verilecek. 

Et ve et ürünleri satan esnafı
yakından ilgilendiren Türk Gıda
Kodeksi Et ve Et Ürünleri Tebliği
hakkında da bilgilendirme yapıldı.
Tebliğ gereğince büyükbaş ve
küçükbaş etleri kendi aralarında veya
kanatlı etleri kendi aralarında
karıştırılabilir, fakat farklı hayvan
türlerine ait etler birbirleriyle
karıştırmanın yasa ile birlikte
yasaklandığı açıklandı.  

Uzmanlar, yasada yapılan
değişiklere esnafın uyum sağlaması
için verilen sürenin 1 Temmuz 2013’te
dolacağı uyarısı yaptılar. Seminer
sonunda SİBESO Başkanı Ali
Tabakoğlu tarafından katılımların-
dan dolayı İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz tarafından Silivri Belediye
Başkanı Özcan Işıklar’a plaket takdim
edildi.  Silivri Belediye Başkanı Özcan
ışıklar’in Silivri esnafı adına bir şans
olarak gören Tabakoğlu, ”Sayın
Belediye Başkanımız Özcan Işıklar,
her zaman esnafı desteklemiş ve
esnafı kollayıcı bir tavır
sergilemiştir. Silivri esnafına güç
veren bu yaklaşımından ötürü
belediye başkanımıza
teşekkürlerimi iletiyorum. Bu
birliktelik görüntüsü ilçemiz adına
bir kazançtır” şeklinde konuştu.

SİLİVRİ HİZMET 
BİNASINDA SONA
YAKLAŞILDI

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
İSTESOB yönetim kurulu üyesi Aziz

Şentürk, SİBESO yönetim kurulu
üyesi Kemal Varlık, eski Silivri
Şoförler ve Otomobilciler Odası
Başkanı Nevzat Sezen, Silivri Birleşik
Esnaf ve Sanatkarlar Odası’nın inşaatı
devam etmekte olan yeni hizmet
binasını gezdiler. Kemal Varlık,
çalışmalar hakkında Başkan Faik
Yılmaz’ı ve beraberinde gelen isimleri
bilgilendirdi.

Boğluca Deresi’nin ıslahıyla
başlayan süreçte istimlak edilip
yıkılan binanın yerine, yeni hizmet
binası alacak. 25 Ocak 2013 tarihinde
geniş katılımlı bir organizasyonla
temeli atılan inşaatın, 120 gün
içerisinde tamamlanıp, Silivri esnafına
kazandırılacağı açıklanmıştı.

Silivri esnafına daha iyi hizmet

vermek için çıkılan yolda, yeni
binanın önemine dikkat çeken Kemal
Varlık, sabırsızlıkla yeni binalarına
kavuşacakları günü beklediklerini
söyledi. Bu süreçte İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz’ın da koşulsuz desteğini
aldıklarını belirten Kemal Varlık, esnaf
odası adına teşekkürlerini iletti.

Çalışmalardan memnun
olduğunu ifade eden Başkan Yılmaz,
böyle bir tesisi Silivri esnafına
kazandırdıkları için oda başkanı Ali
Tabakoğlu’nu bir kez daha kutladı ve
takdirlerini iletti. Silivri Birleşik Esnaf
ve Sanatkarlar Odası’nın örnek bir
atılım gerçekleştirdiğini vurgulayan
Başkan Yılmaz, odaların güçlü bir
yapıya kavuşmasının çok önemli
olduğunu dile getirdi.
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İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz, Yönetim Kurulu Üyesi Aziz Şentürk,
eski Silivri Şoförler Odası Başkanı Nevzat Sezer ve SİBESO Yönetim Kurulu

Üyesi Kemal Varlık, inşaat alanını gezdiler.



Gıda ve yem güve-
nilirliğini, halk
sağlığı, bitki ve hay-

van sağlığı ile hayvan ıslahı ve
refahını, tüketici menfaatleri
ile çevrenin korunması da
dikkate alınarak korumak ve
sağlamak amacıyla TBMM
tarafından 11 Haziran 2010
tarihinde kabul edilen 5996
sayılı Veteriner Hizmetleri,
Bitki Sağlığı, Gıda ve Yem Ka-
nununun 30’uncu maddesinin
birinci fıkrasındaki “Onaya
tâbi işletmeler için,
faaliyete geçmeden önce
Bakanlıktan onay alınması
zorunludur. Kayıt işlemine
tâbi işletmeler, faaliyetleri
ile ilgili işletme kayıtlarını
Bakanlığa yaptırmak zorun-
dadır.” Hükmü gereğince gıda
işletmeleri Bakanlığımızdan
İşletme Onay Belgesi veya
İşletme Kayıt Belgesi almak
zorundadırlar. 

Aynı kanunun 41 inci mad-
desinin birinci fıkrasının c)
bendinde ise “30’uncu mad-
denin birinci fıkrası gereği
kayıt yaptırmayan üretim
yerlerine 2.000 TL (ikibin
Türk Lirası), perakende iş-
yerlerine 1.000 TL (bin Türk
Lirası) idari para cezası ve-
rilir” hükmü yer almaktadır. 

Söz konusu idari para

cezalarının miktarları her yıl
yeniden değerleme oranında
arttırılmakta olduğundan;
içinde bulunduğumuz 2013
yılında uygulanan İdari para
cezaları; kayıt kapsamında yer
alan perakende işyerleri (örn:
lokanta, bakkal vb) için 1.280
TL (binikiyüzseksen Türk Li-
rası), kayıt kapsamında olup,
gıda üreten işletmeler (örn:
fırın) için ise 2.560 TL (ikibin-
beşyüzaltmış) Türk Lirası
olarak uygulanmaktadır. 

Bakanlığımızca 10.01.2013
tarih ve 28254 sayılı Resmi
Gazete’de yayınlanan “Gıda
İşletmelerinin Kayıt ve Onay
İşlemlerine Dair Yönetmelikte
Değişiklik Yapılması Hakkında
Yönetmelik” ile onay ve kayıt
başvurularında, başta İşyeri
Açma ve Çalışma Ruhsatı
olmak üzere bazı belgelerin
aranması zorunluluğu
kaldırılmıştır. Yapılan değişik-
liklerle ilgili düzeltme ve açık-
lamalar ile başvuru formları
müdürlüğümüzün www.istan-
bultarim.gov.tr adresinden
ulaşılabilen Web sitemizde
yayınlanmaktadır.

Yapılan değişiklik ile kayıt
ve onay başvurularında gıda
işletmecilerinin beyanı esas
alınmakta, bizzat yapılan
başvurular sırasında başvuru

incelenerek, anında gider-
ilebilecek eksiklikler yazış-
maya gerek kalmadan
tamamlattırılmakta, talebi
hâlinde başvuru sahibine
alındı belgesi verilmekte, son-
radan tespit edilen eksiklikler
başvuru sahibine yazılı olarak
bildirilmektedir. 

Gıda işletmelerinin kayıt
işlemleri için 39 ilçe müdür-
lüğümüz yetkilendirilmiş
olup, kayıt kapsamındaki gıda
işletmecilerinin yetkililerinin
ilçe müdürlüklerimize, onay
kapsamındaki işletme yet-
kililerinin ise İl Müdür-
lüğümüze başvuru yapması
gerekmektedir.

Bakanlığımıza kayıt yaptır-
mak zorundaki gıda işletmeci-
lerinin, arzu edilmeyen idari
yaptırımlarla karşılaşmamaları
için süresi içerisinde yetkili
müdürlüklerimize başvur-
malarının sağlanması gıda
işletmecilerinin lehine
olacaktır.

Azmi YÜKSEL
İstanbul İl Tarım Müdürlüğü

Denetim Sorumlusu

UZMAN GÖZÜYLE UYARILAR…

CEZALARDAN 
KURTULUŞ YOLU
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İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği’nde uzun yıllar
eğitim müdürlüğü yapan

Metin İçtem’in görevden ayrılması
sonrası yerine geçecek isim
Muzaffer Garip oldu. Muzaffer
Garip, 16 yıl İstanbul’da Güngören
Mesleki Eğitim Merkezinde Müdür
başyardımcılığı ve Müdür yardımcısı
olarak çalıştıktan sonra 01.08.2011
tarihinde Küçükçekmece Mesleki
Eğitim Merkezine müdür yardımcısı
olarak atandı. Muzaffer Garip,
Küçükçekmece Mesleki Eğitim
Merkezinden 30 Nisan 2013

tarihinde emekliye ayrıldı. 
Mesleki hayatı boyunca hep

masanın diğer tarafında
bulunduğunu söyleyen Muzaffer
Garip, esnaf teşkilatlarını ve esnafın
eğitim hususundaki gereksinimle-
rini gayet iyi bildiğini söyledi. Esnaf
birlikleri ile daima yakın ilişkiler
içinde olduğunu belirten Muzaffer
Garip, esnafın sorunlarını yakından
bildiğini dile getirdi.

Sayın Muzaffer Garip’e Eğitim
Müdürlüğü görevinde başarılar
diliyoruz. Sayın Metin İçtem’e ise bu
zamana kadar verdikleri emekler ve

aynı zamanda dergimizde
yayınladığımız değerli yazıları için
teşekkür ediyoruz.

YENİ EĞİTİM MÜDÜRÜ GÖREVE BAŞLADI

HOŞÇAKAL METİN İÇTEM
HOŞGELDİN MUZAFFER GARİP

Esnaf odaları başkanları,
İSTESOB merkez binasında
İngilizce eğitimi almaya

başladılar.
Esnaf odaları başkanları,

öğrenmek ve kendilerini geliştirmek

adına bütün imkanlardan
yararlanıyor. İSTESOB’un açtığı
kursta İngilizce eğitimi alan
başkanlar durumdan son derece
memnun.

İngilizce eğitimi, Dialogue

eğitmeni Mehmet Serdar Vural
tarafından  İSTESOB merkezinde,
haftada iki gün veriliyor. Eğitimler
sayesinde İngilizce bilgisini
geliştiren başkanlar, bir lisan bir
insan düsturuyla kursa dört elle

sarılıyor.
İngilizce’nin global bir

dil olduğu ve dünyada
en çok konuşulan dillerin
başında yer alması,
başkanların seçimini
İngilizceden yana
kullanmasını sağladı.
Kısıtlı zamanlarına
rağmen eğitim
faaliyetlerinden geri
kalmayan başkanlar
derslerin verimli
geçtiğini aktardılar.

Başkanlara İngilizce eğitimi

Muzaffer Garip

Oda başkanları öğretmen Mehmet Serdar Vural ile İngilizce eğitimi almaya başladılar.
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İstanbul Elbise Temizleme
Tekstil Yıkama Ütü ve
Boyacılığı Odası Başkanı

Nihat Kulaoğlu, piyasadaki haksız
rekabetten rahatsız. Elverişli
olmayan şartlarda yaşam
mücadelesi veren esnafının
mağdur edildiğini belirten Başkan
Kulaoğlu, belediyelerin
denetimlerden uzak tavrının kötü
gidişatı tetiklediğini ileri sürdü.
Kulaoğlu, esnafın tarifenin çok
altında bir fiyata hizmet verdiğini
bildirdi.

En son 5 yıl önce yayınladıkları
tarifelerin bugün hala yürürlükte

olduğunu belirten Kulaoğlu,
tarifelere esnafın büyük bir bölümü
tarafından uyulmadığını söyledi.
Başkan Kulaoğlu, sorunun kaynağı
olarak kayıt dışı çalışan işletmelerin
ucuz fiyat politikasını gösterdi.
Kulaoğlu, ilçe belediyelerinin kayıt
dışına göz yummaya devam ettiği
sürece de bu problemin
aşılamayacağını kaydetti.

Vergisini ödeyen, odaya kayıtlı
esnafın kepenk kapatmaya
zorlandığını ifade eden Kulaoğlu,
”Sanki devlet, vergisini ödeyen
insana, sen bu parayı boşuna
ödüyorsun demeye getiriyor.

İşini hakkıyla yapan esnaf, kayıt
dışı çalışanlara müdahale
edilmediğini gördükçe,
haksızlığa uğradığını
düşünüyor; neticesinde devlete
duyulan güven de sarsılıyor.
Belediyelerin sorumluluklarını
hatırlayıp, ciddi bir denetim
kadrosuyla, kayıtdışının
sırtına binmesi gerekiyor”
dedi.

3308 sayılı yasa  kapsamında
bir meslek kolu olan elbise
temizleme tekstil yıkama
ütücülüğü yapmak için ustalık
belgesi gerekiyor. Başkan
Kulaoğlu’nun aktardığına göre ise
belediyeler, ruhsat verirken bu

hukuki zorunluluğu göz ardı
etmekte.

Eğitim alanında yürüttükleri
çalışmalara değinen Başkan
Kulaoğlu, ustalık belgesi vermeye
devam ettiklerini ve yeterli sayıda
kursiyere sahip olduklarını söyledi.
5 yıllık bir geçmişe sahip bir tarife
kullanmalarına rağmen, 2007
yılının bile altında bir fiyat
politikasının piyasaya hakim
olması, elbise temizleyicileri
kepenk indirme noktasına getirmiş.
Oda başkanı Kulaoğlu, ”Bu 5 yıllık
süre içinde, neler zam almadı ki,
biz hala aynı tarifede hatta onun

KURU TEMİZLEMEDE   
5 YILLIK TARİFE
Nihat Kulaoğlu, kayıt dışının ve Ticaret Odası’na bağlı esnafın oluşturduğu haksız
rekabetten ötürü yayınladıkları tarifelere üyeleri tarafından bile uyulmadığını 
açıkladı.

Nihat Kulaoğlu, 5 yıldır aynı tarifeleri kullandıklarını söyledi.



altında bir fiyata hizmet vermeye
devam ediyoruz” şeklinde
konuştu.

25 TL gibi bir fiyata Çin malı
takım elbiselerin satıldığını
söyleyen Kulaoğlu, aynı elbisenin
12 TL gibi bir fiyata temizlendiği
bilgisini vererek piyasadaki
çarpıklığı gözler önüne serdi.

Kuru temizlemeciliğin bir yan iş
olarak görüldüğünü aktaran
Kulaoğlu, piyasada çok sayıda iki işi
bir arada yürüten dükkan
olduğunu söyledi. Taksim’de bir
manavın aynı zamanda kuru
temizlemecilik yaptığını denetimler
sonucu tespit ettiklerini söyleyen
Kulaoğlu, karşılaştığı tablo sonrası
artık hiçbir şeye şaşırmadığını dile
getirdi.

Ticaret Odası’na giden esnaf
sayısındaki artış konusunda da
dertli olan Kulaoğlu, haksız
rekabetin bir ayağının da İTO’da
oluştuğunu ifade etti. Aidat miktarı
konusunda kati suretle, yeni bir
düzenlemenin yapılması
gerektiğini belirten Nihat Kulaoğlu,
”Esnafın Ticaret Odası’na
yönelmesinin yegane sebebi üye
aidatlarının pahalı olmasıdır.
Yoksa Ticaret Odası’na giden
esnaf da durumdan memnun

değil. Çünkü orada hiçbir hizmet
alamıyor. Esnafın sorunlarına
çare olabilecek tek kurum biziz.
Herkes bunun bilincinde, ne
yazık ki maddi sorunlar, bu
gerçeği göz ardı etmek zorunda
bırakıyor.”

Faal 500 kadar üyesi bulunan
odanın, bir o kadar Ticaret Odası’na
kayıtlı esnafının olduğunu
öğreniyoruz. Yakın bir zamanda
Kağıthane Berberler Odası’nın
yazdığı bir yazıyla İTO’ya kayıtlı
üyesini geri aldığını
hatırlattığımızda, kendilerinin de
aynı girişimler içerisinde olduklarını
belirttiler. Oda yetkilileri şu ana
kadar olumlu bir cevap
alamadıklarını açıkladı.

PİYASADAKİ UCUZ MALLAR
SAĞLIĞI TEHDİT EDİYOR

Kullanılan ucuz malzemelerle
kalitenin de düştüğü açıklayan
Kulaoğlu, halk sağlığının da tehdit
altında olduğunu söyledi. Kayıt dışı
çalışan kişilerin ucuz malzemelerle
kuru temizlemecilik yaptığının
bilgisini veren Kulaoğlu, halkı da
bilinçli olmaya davet etti. 

Tüketicilerden odaya çok sayıda
şikayet dilekçesi geldiğini öğrendik.
Şikayetlerin büyük bir kısmı kayıt
dışı ve İTO’ya kayıtlı üyelerden
kaynaklı. Odaya bağlı üyelerden
kaynaklı sorunlar da oluştuğunu
ifade eden Kulaoğlu, “Sorun eğer
bizim üyemizden kaynaklı ise biz
olaya anında müdahil oluyoruz
ve müşterinin mağduriyetini
gideriyoruz” açıklamasını
yaptı.

İnsanların bir kuru temizleme
dükkanına girdiğinde ilk olarak
esnafın odaya kayıtlı olup
olmadığını ve tarifelerini kontrol
etmeli çağrısı yapan Kulaoğlu, aksi
takdirde tüketici sorun yaşadığında
karşısında bir muhatap
bulamayacağının uyarısını yaptı.

Elbise temizleme tekstil yıkama
ütü ve boyacılığı yapan esnaf,
odasından aldığı kapasite raporu
sayesinde elektrikte yüzde 20
indirim imkanına sahip oluyor. Çok
sayıda esnafın bu durumdan
habersiz olduğunu öğrenilirken,
esnafın elindeki fırsatları
değerlendirmede ihmalkar
davrandığı görüşü dillendiriliyor.
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KAYITDIŞI, HAKSIZ REKABETİ KÖRÜKLÜYOR

Esnaf, düşük fiyat uygulamasından şikayetçi.
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Başkan R. Süreyya
Şengeç’in vefatıyla
sarsılan İstanbul Oto

Lastik Yedek Parça İmalatçıları ve
Satıcıları Odası’nda, yeni başkan
Aydın Çan oldu. Daha önce
başkanvekilliği yapan Çan, tüzük
gereği R. Süreyya Şengeç sonrası,
oda başkanlığı görevini üstlendi.
2014’te düzenlenecek oda
seçimlerine kadar görevde
kalacak Çan’ın Başkanvekilliğini
Bilal Kıramanlıoğlu
yapacak. 

Oto Lastik Yedek Parça
İmalatçıları ve Satıcıları Odası’nda
yeni bir sayfa açmak ve biriken
sorunları bir an önce çözmeyi
hedefleyen Aydın Çan,
önümüzdeki günlerde izleyeceği
eylem planını İstanbulESNAF’a
anlattı.

Aidat toplamakta sıkıntı çeken
odaların başında Oto Lastik Yedek
Parça İmalatçıları ve Satıcıları
Odası geliyor. Oda, personelin
maaşını ödemekte bile zorlanıyor.
Hızlı çözümler üretmek isteyen
esnaf odası, yaşadığı sıkıntıların

üzerine bir de başkanını kaybetme
acısı yaşadı. Aydın Çan, tarifeli bir
oda olmamalarından dolayı,
esnafın kapılarını çalmadığını
söyledi. Esnaftan aidatlarını
alamadıklarını ifade eden Çan,
imkanların el verdiği ölçüde bu
sorunu kaldırmaya çalışacaklarını
belirtti.

Faal 600 üyesi bulunan esnaf
odasında, aidatlarına riayet eden
üye sayısındaki azlık, oda
yönetimini kara kara düşünmeye
sevk ediyor. İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’la da görüşen Çan,
hedeflerini Başkan Yılmaz’a
anlattı. Faik Yılmaz, Çan’a hayırlı
olsun dileklerinde bulundu,
vereceği mücadelede başarılar
diledi.

Oto lastik yedek parça
imalatçıları çalıştıracak eleman
bulmakta da sıkıntı yaşıyor.
Başkan Aydın Çan, genç neslin
eskisi kadar kendilerine rağbet
etmediğini söyledi. 

Çırak yetiştirmekte
zorlandıklarını ifade eden
Çan, ”Çırak bulamıyoruz, haliyle

bir zaman sonra usta bulmakta
da sorun yaşayacağız”
dedi. 

Kayıt dışının, sektörünü alaşağı
ettiğine inanan Çan, acil
çözümlerin yetkili kurumlarca
alınmasını beklediklerini ifade etti.
Aydın Çan, açıklamalarına şöyle
devam etti: ”Esnafın bir numaralı
gündemi kayıt dışı. İşini
dürüstçe yapan esnafa,
yolunacak kaz gözüyle bakılırsa,
bir süre sonra onları da
kaybedebiliriz. Size çok kere
şahit olduğum bir sahneyi
anlatayım. Yan yana
dükkanlardan biri odaya bağlı,
vergisini ödeyen bir esnaf,
diğeri ise kayıt dışı halde
faaliyetini sürdürüyor.
Vergisini ödeyen insanın
bundan rahatsız olup da,
bu durumdan şikayet etmemesi
mümkün değil. Şikayeti,
azarı da biz yiyoruz. Sorumlu
kişilere çağrım, bu yüz
kızartıcı tabloların önüne
geçilmesine dönük adımlar
atılması.”

Oto Lastik Yedek Parça İmalatçıları ve
Satıcıları Odası’nın yeni başkanı Aydın Çan,
göreve sıkıntılarla başladı.

YENİ  BAŞKANLAR     KOLLARI  S IVADI

Aydın Çan

LASTİKÇİLER
çırak da usta da
bulamıyor
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YENİ  BAŞKANLAR     KOLLARI  S IVADI

İstanbul Sayacı Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’nın yeni
Başkanı Muharrem

Kökoğlu, sayacılığı ayakkabıcılığın
kalbi olarak yorumladı. Saya
imalatçılarını da “Ayakkabıda
albeni ustası” diye ifade eden
Kökoğlu, ancak eski ustaların
arandığını söyledi. Piyasalarda
kötüye gidişin  günden güne
devam ettiğini belirten yeni
Başkan Kökoğlu, kayıtdışının esnaf
sanatkarı zora soktuğunu dile
getirdi.

Topyekün esnafta kötüye
giden bir durum olduğundan
yakınan Başkan Kökoğlu’na
göre en büyük sıkıntı kayıtdışı
faaliyet gösteren dükkanlar.
Acil önlemler alınması uyarısında
bulunan Başkan Kökoğlu,
”Sadece sayacı esnafı için değil,
bütün esnaf için şartların iyi
olmadığını söylemek mümkün.
Haliyle esnafın durumu iyi
değilse, esnaf odalarının
durumu da kötü. Gelecek odur
ki, esnaf odaları kapanma

tehlikesi ile karşı karşıya” dedi. 
Üye aidatlarını alamadıklarını

ifade eden Başkan Kökoğlu, bu
duruma sebep olarak da kayıt dışını
gösterdi. Kayıtdışını önlemek için
yeterli kanuna sahip olduklarını
söyleyen Başkan Kökoğlu
uygulamada sorunlar yaşandığını
belirtti. Denetim kadrolarının
ivedilikle arttırılması gerektiğini
savunan Kökoğlu, ”Sadece
kadroların genişletilmesi yetmez
aynı zamanda denetimler
ciddiyetle yerine getirilmeli.
Kayıt dışı olduğu tespit edilen iş
yerlerine gerekli cezalar
verilmeli. Yaptırım uygulamak
son derece doğru bir adım
olacaktır. Zira ceza alan
dükkanın etrafındaki esnaf da
durumun ciddiyetini kavrayacak
ve odalara üye olmaya
başlayacaktır” ifadelerini
kullandı.

Denetleyici rolündeki
belediyelere de büyük
sorumluluklar düştüğünü
kaydeden Sayacılar Odası Başkanı

Kökoğlu, devletin vergisini ödeyen
vatandaşı mağdur ettiğini savundu.

İstanbul ölçeğinde binleri aşan
kayıtsız sayacı esnafı bulunduğunu
aktaran Başkan Kökoğlu, bu
işletmeler için aynı zamanda
sağlıksız ortamlar iddiasında
bulundu. Sayacılık mesleğinde
kullanılan maddelerin,
havalandırılmalı ortamlarda
kullanılması gerektiğini belirten
Başkan, ”Bu merdiven altı olarak
tabir ettiğimiz noktalar halkı
tehdit etmekte. İlgili
belediyelere durumu
ilettiğimizde bize sadece haklı
olduğumuzu söylüyorlar, eylem
safhasına geçen şu ana kadar
olmadı” dedi.

Sayacılığı ayakkabının kalbi
olarak niteleyen Başkan Kökoğlu,
ayakkabıdaki albeniyi yaratanların
kendileri olduğunu dile getirdi.
Gedikpaşa’yı eski zamanlarda
sayacılığın merkezi ve ustalığın
öğrenildiği nokta olarak gören
Başkan Kökoğlu, artık böyle bir
merkezin kalmadığını dert yandı.

İstanbul Sayacı Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nda başkanlıktaki ilk senesini yaşayan
Muharrem Kökoğlu, sayacılığı ayakkabıcılığın
kalbi olarak yorumlarken sayacıları da 
“Albeni ustaları” diye özetledi.

SAYACILAR
ayakkabıda 
albeni ustaları

Muharrem Kökoğlu
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Çin malları dünya
piyasalarını alt üst etmeye
devam ederken bir ciddi

uyarı da İstanbul Saatçiler Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkanı Murat
Beğ’den geldi. Başkan Murat Beğ,
özellikle Çin’den ithal edilen ucuz
malların insan sağlığını tehdit eden
maddeler barındırdığını söyledi.
İstanbul Teknik Üniversitesi’nde
yaptıkları araştırmalar neticesinde,
ithal saatlerde yüksek ısılarda

kanserojen maddelere
rastlanıldığını aktaran Murat Beğ,
halkın dikkatli olmasını
istedi.

İstanbul Teknik Üniversitesi ile
Saatçiler Esnaf ve Sanatkarlar
Odası’nın ortak yürüttükleri
çalışmaların sonuçlarından yakın
zamanda Sağlık Bakanlığı’nın da
haberdar edileceği açıklandı.
Hükümet yetkililerinin de akademik
raporları dikkate alarak ithal edilen

malların kontrolü ve kalitesi
konusunda yeni düzenlemeler
getirmesi bekleniyor.

Ucuz ithal saatler konusunda
endişeleri olduğunu ifade eden
Murat Beğ, dar gelirli insanların
parasının da gasp edildiğini
söylerken, sağlık konusunda da ise
herkesi bilinçli olmaya davet etti.

Saat ustaları yetişmemesinden
dolayı dert yanan Başkan Murat
Beğ, saatçiliğin gelecek vaat eden

İTHAL MALLARDA
KANSEROJEN TEHDİDİ 
İstanbul Saatçiler Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı Murat Beğ, kalitesiz saatlerin
kanserojen maddeler içerdiği uyarısında bulunurken, mesleklerinin en büyük
sorunu olarak yeni ustaların yetişmemesini gösterdi.

SAAT USTALARI YETİŞMİYOR

Murat Beğ, el yapımı saatini göstererek, değerinin paha biçilemez olduğunu söyledi.
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İTHAL MALLARDA
KANSEROJEN TEHDİDİ 

SAAT USTALARI YETİŞMİYOR

bir meslek olmasına rağmen,
gençlerin ilgisizliğine şaşırdığını
ifade etti. Başkan Beğ, mesleki
eğitim kurslarındaki ekipmanları
yetersiz bulurken, teknolojik
donanımı zayıf eğitim kurumlarının
kimseye bir değer katamayacağını
söyledi.

Rahmetli Başkan Suat Yalkın’ın
desteğiyle saatçiliğin 3308 sayılı
kanun kapsamına alındığını anlatan
Beğ, mesleki eğitim kurumlarındaki
teknik altyapıların
güçlendirilmesini istedi. Aksi
takdirde boş bir bina ve hiçbir şey
öğrenememiş kitleler
yaratılacağından endişe eden
Başkan Beğ, saatçilik mesleğinin
işini doğru yapana iyi paralar
kazandırabileceği görüşünü
paylaştı.

Son nesil saat ustalarının
sayesinde saatçilik sanatının ayakta
durduğunu aktaran Beğ, “Bugün
bizler saat ustalığının son
temsilcileri olarak yer alıyoruz.
Bizden sonra bu mesleği devam
ettirebilecek bir nesil yetişmiyor.
Bilgilerimizi, tecrübelerimizi
paylaşmak için can atıyoruz; ne
yazık ki aynı karşımızda muhatap
bulamıyoruz” dedi. 

"Bizden sonra tufan"
anlayışında uzak bir tavır sergileyen
Başkan Beğ, saatçiliği gençlere
emanet etmek istediğini açıkladı
ama bunun için yeterli kitleyi
karşısında bulamadığını da itiraf
ediyor.

Kayıt dışı ve Ticaret Odası’na üye
saatçilerin sektörde düzensizlik
yarattığını ifade eden Beğ, saatçilik
herkesin yapabileceği basit bir iş
olarak görülmemesi gerektiğini
belirtti. Saatçilik yapmak için ustalık
belgesi almanın zorunlu olduğunu
hatırlatan Başkan Beğ, esnafı
dışında bu kurala riayet edenin
olmadığını kaydetti.

Ustalık belgesinin İstanbul
halkının da işletmelerden talep
etmesi gereken bir belge olarak
gösteren Beğ,” Saatlerinin iş
bilmeyen ellerde harap olmasını
istemeyen insanlarımızın bu
hususa dikkat edeceklerini
umuyorum” dedi.

Başkan Murat Beğ, belediye
ekiplerinin yürüttüğü denetimleri
yetersiz bulduğunu söyledi. Murat
Beğ, denetimlerin sağlık, ekonomi
ve vergisini ödeyerek işlerini
yürüten insanların haklarının
korunması adına çok önemli
olduğunun ifade etti. 

Saatçiliğin yan iş olarak
yapıldığını söyleyen Murat Beğ,
görüşlerini şu şekilde sürdürdü:
”Son senelerde önü alınamaz bir
akımla, çok farklı alanlardaki
dükkanların ek iş olarak saatçilik
yaptığını görüyoruz. Bu
işletmelerde kayıt dışı bir
uygulama söz konusu. Esnafımız
bu durumdan son derece
rahatsız. Saat dükkanı açmak için
esnafımız hangi hükümlülükler
isteniyorsa,  piyasadaki
herkesten aynı şartlar talep
edilmeli. Burada, hak ve
menfaatlerin gözetimini

üstlenen yüce devletimize büyük
görevler düşüyor.” 

Her sene dünyanın çeşitli
noktalarında düzenlenen saat
fuarlarını takip etmekten geri
kalmadığını ifade eden Murat Beğ,
zamanın gerisinde kalmamak için
büyük emek sarf ediyor.

Saatçilik mesleğine duyduğu
ilgiyi ilk günden beri
kaybetmediğini söyleyen Murat
Beğ, gençlere örnek olmasını
umduğu bazı tavsiyelerde bulundu.
1978 yılında İsviçreli saatçiler
tarafından yürütülen bir eğitim
seminerine kontenjanın dolduğu
gerekçesiyle alınmadığını hatırlatan
Beğ, azmi sayesinde başardıklarını
şöyle aktardı: ”15 kişilik kursun
tamamı dolmuştu ve ben kursun
sonunda sertifika almamayı
kabul ederek, kursa katılmaya
başardım. Bir kenarda dersleri
itina ile takip ettim. Bu ilgi ve
alakamdan dolayı takdirlerini
aldığım eğitmenler, 15 kişilik
grubun içinde olmama rağmen
bana sertifika verdiler. Hayatım
boyunca yaşadıklarım bu 1978
yılında yaşananlardan farklı
olmadı. Öğrenmek ve gelişmek
için bir an bile durmadım.” 
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Esnaf ve sanatkarlığın en
ciddi sorunu olarak
görülen çırak

yetiştirilememesi, meslekleri
derinden etkilemeye devam ediyor.
ilkbaharla birlikte boyada sezon
açılırken boyacıların çırak derdi bu
yıl daha da fazla nüksetti.

Kimi esnaf, mesleki eğitim
kurumları sayesinde bu soruna
çözüm ararken, ailelerin çocuklarını
bir meslek sahibi olsun umuduyla
ustaların yanına çalışmaya
gönderdiği dönemler de geride
kalmış gözüküyor.

İstanbul Sıvacı ve Boyacılar
Odası Başkanı Nizami Yenilmez,
son durumu buzdağının görünen
kısmı olarak nitelendirirken, ”Çırak
yetişmiyor demek, ileride
piyasada ustalar da kalmayacak
demektir. Haliyle bu işi düzgün,
layıkıyla yapan insan sayısının
azalıyor olması bizi
endişelendiriyor” dedi.

Genç neslin mesleğe rağbet
etmediğini söyleyen Yenilmez, bu
durumun sonucunda çırak
istihdamında büyük sorun
yaşadıklarını kaydetti. Endişesinin
geleceğe dönük olduğunun altını
çizen Yenilmez, sıkıntılar
büyümeden çözüm üretmek
istediklerini belirtti. Çırak
yetiştirmekte zorlanan mesleklerin,

geleceğin ustalarını da mesleğe
kazandıramayacağını söyleyen
Yenilmez, vatandaşa, gençlere
kapılarının açık olduğunu ifade
etti.

Esnafın kendilerine yardımcı

olabilecek çıraklardan mahrum
kalarak dükkanların ayakta
tuttuğunu aktaran Yenilmez,
sıvacı ve boyacıların işsizliliğe
ciddi bir çözüm olabileceğini iddia
etti.

BOYACILAR ÇIRAK 
BULAMIYOR
Kayıt dışının sektörlerini çöküşe götürdüğünü düşünen Sıvacı ve Boyacılar Odası
Başkanı Nizami Yenilmez, şimdi de çırak bulmakta sıkıntı yaşadıklarını söyledi.

HABER

Esnaf kadar vatandaş da işini layıkıyla yapan boyacı ustası 
bulmakta zorlanıyor.



KAYIT DIŞININ EN FAZLA
OLDUĞU SEKTÖR:
BOYACILIK

Kayıt dışını mesleklerinin büyük
bir yarası olarak gösteren Nizami
Yenilmez, bu yüzden sektörün
gelişemediğini dile getirdi. 

Bir çok sektörde olduğu gibi
boyacılıkta da işini yasal bir şekilde
yapan ve vergisini ödeyenin enayi
yerine konulduğunu kaydeden
Yenilmez, sorunun denetimlerle
aşılabileceğini şu ana kadar
denetim adına hiçbir adım
atılmadığı bilgisini verdi.  

Başkan’ın aktardığına göre işini
olması gerektiği gibi yürüten esnaf
zarara uğratıldığı kadar devlet de
zarara uğratılıyor. Üyelerinden
gelen şikayetlere aynı cevapları
vermekten sıkıldığını belirten
Nizami Yenilmez, “Biz şikayetleri
duymaktan sıkıldık; ama
sorunlarımızı ilettiğimiz
makamların sessizliği karşısında
bizim yapabileceklerimiz  de
kısıtlı. Belediyelerin ivedilikle
denetimleri arttırması
gerekmektedir. Burada vergisini
ödeyen mağdur ediliyor. Bir gün
insanlar ben neden vergi
ödüyorum diye sorarsa,
verebilecek cevabımız
olmayacak” şeklinde konuştu.

Denetim kadrolarının yetersiz
olduğunu savunan Nizami
Yenilmez, bir avuç insanla, artık dev
bir güruh halini almış insanların
önüne geçmenin mümkün
olmadığını ileri sürdü. Disiplinli bir
çalışma ile denetimlerin
yürütülmesi tavsiyesinde bulunan
Yenilmez, özen gösterildiği
takdirde olumlu sonuçların kısa
sürede elde edileceğinden emin.
Belediyelere çağrıda bulunan
Nizami Yenilmez, işini hakkıyla
yapan esnafın korunmasını
istedi.

KAYIT DIŞI, EKONOMİYE DE
SAĞLIGA DA ZARAR

İstanbul halkına da büyük
sorumluluklar düştüğünü
kaydeden Yenilmez, kayıt dışı
çalışanların kullandığı
malzemelerin sağlığı tehdit ettiği
uyarsında bulundu ve şöyle devam
etti: “ İnsanlarımız üç kuruş daha
az veririm hesabı yapmasın. Zira
yarın bir gün sağlıklarından
olabilir. İnsanın sağlığına eş
değer hiçbir para birimi de yok.
Kendilerinden istirham
ediyorum, boyacılardan faaliyet
belgelerini, ustalık belgelerini
istesinler. Aksi takdirde mağdur
oldukları zaman, kendilerini
muhatap olacak bir kurumu
karşılarında bulamayabilirler.
Bize çok sayıda şikayet ulaşıyor
ve buların büyük bir bölümü
kayıt dışı çalışanlar kaynaklı”
bilgisini paylaştı.

Başkan Nizami Yenilmez, odasın
durumunun son yıllar içinden

sürekli pozitiften negatife doğru
seyrettiğini söyledi. Kötü gidişatın
önünü alamadıklarından dert
yanan Yenilmez’e göre esnaf bir
başına çaresiz kalmış
durumda.  

Yine İstanbul Sıvacı ve Boyacılar
Odası’ndan alınan bilgilere göre,
son birkaç aydır oda tek bir yeni bir
üye bile kaydetmemiş. Bu durumun
aksine sürekli kapanan dükkanların
haberi geldiği aktarıldı. Aidatların
toplanma hususunda sıkıntılar
yaşayan Sıvacı ve Boyacılar Odası,
kazanamayan esnafın durumu
ortadayken hareket etmekte
güçlük çekiyor.

Üç odalı bir dairenin 500-600 TL
gibi civarda, 3 günde boyandığını
söyleyen Nizami Yenilmez,
rakamların bir aileyi geçindirmeye
yetmediğini söyledi. 3 gününü tek
bir evde harcayan boyacının,
paranın büyük bir kısmı
malzemelere gittikten sonra elinde
hiçbir şey kalmadığını dile getirdi.
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BOYACILAR ÇIRAK 
BULAMIYOR

İlkbaharla birlikte evlerini boyatmak isteyen vatandaşın sayısı arttı.

BOYADA SEZON BEREKETİ
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Eski elbise satıcıları, yok
olan mesleklerden biri
olmakla karşı karşıya…

Sayıları hayli azalan eski elbisecileri
aramak da bulmak da çok zor artık.
Tahtakale’de eski elbise satıcılığını
yapmakta olan birkaç esnaftan
geriye kimse kalmamış gibi
gözüküyor. Eski elbisecilik
yapmakta direnen esnafla
konuştuğumuzda, mesleğin son
temsilcileri olarak yaşam
mücadelesi verdiklerini
söylediler.

Tasarrufun 21. yüzyıl insanının
alışkanlıkları arasında yeri olmayan
bir kavram olduğu yadsınamaz
gerçek. Tüketim çılgınlığının
yaşandığı bir dönemde hep daha
yenisini isteyen insanlar arttıkça
eski elbise satıcıları da kepenklerini
kapatmaktalar. 

İstanbul Eski Elbiseciler Esnaf
Odası Başkanı Hüseyin Önen’in
paylaştığı bilgilere göre, esnafın da,
odanın da durumu içler açısı. Eski
elbise satıcılığının artık son
demlerini yaşadığını belirten
Başkan Önen, sürecin önüne
geçemediklerini söyledi. Son asrı,
teknoloji çağı ve insanların
tamahkarlıktan uzak bir anlayışa
sahip olduğu bir dönem olarak
niteleyen Önen, şartların

kendilerine yaşam alanı
bırakmadığını ifade etti.

İnsanları tercihleri konusunda
eleştirmediğini söyleyen Önen, öte
yandan eski elbise satıcılığının çok
önemli bir tasarruf mecrası olduğu
unutulmamalı tavsiyesinde
bulundu. Önen, eski elbise alma
konusunda kafasında tereddütleri
olan insanları ise dükkanlarına
davet etti ve akıllarındaki tüm
soruları cevaplamaya hazır

olduklarının altını çizdi.
Başkan Hüseyin Önen

Tahtakale’de adlarıyla özleşmiş
çarşılarında bile eski elbise satıcıları
görmenin mümkün olmadığını
söyledi. Kimsenin dükkanlarının
kapılarını aşındırmadığından dert
yanan Önen, kabullenmişlikle
üzüntüyü bir arada yaşıyor.

Başkan Önen’in yardımıyla
birkaç eski elbise satıcısı esnafla
tanışma fırsatı yakalıyoruz. Bunlar

Hüseyin Önen

ESKİ ELBİSECİLER DE 
ESKİDİ!!!
Eski elbise satıcıları yok olan mesleklerden biri olarak anılmamak için büyük 
bir mücadele veriyor.
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da  dükkanlarına müşteri
girmediğinden yakınarak bizi
mutlulukla karşıladılar. 

Yıllarını eski elbise satıcısı olarak
idame ettirmiş olan Özer Sağlam,
Tahtakale’deki dükkanında
konuşurken en son ne zaman satış
yaptığını hatırlamadı. Özer Sağlam,
”Bu dükkandaki her şey eski,
ben, elbiseler, kullanılan
malzemeler, hatta zaman bile…
Çok önceleri bu dükkana sadece
‘yeni’ olarak elbiseler gelirdi. Yeni
malzemeler alırdık; tabii yine
ikinci el yeni mallar. Şimdi hiçbir
şey satılmadığı için, malzeme de
almıyoruz. Kaç yıl önce aldığım
elbiseler hala elimde. O elbiseler
sıfır olmuş olsaydı bile şimdiye
dek eskirdi “ şeklinde konuştu.

Bir avuç meslektaşıyla mesleği
ayakta tutmaya çalışan Sağlam,
“Yarın neler getirir” sorusuna
“Belki bizi burada bulamazsınız.
Dükkan kapanmış, yerinde
lahmacun satan bir lokanta
açılmış olabilir” şeklinde

cevap verdi.
Yaşananlar karşısında şaşkın

olmadığını belirten Sağlam,
geleceğin sadece kendileri için
değil, birçok esnaf için parlak
olmadığını söyledi. Esnaflığın zor bir
süreçten geçtiğini ifade eden
Sağlam, çözüm üretmesi gereken
kurumların sessiz kalmasını hayretle
karşılıyor.

Hala gözünün gelecek olan
müşterilerde olmasını eski bir
alışkanlık olarak kaydeden Sağlam,
direniyor olmasını meslek aşkına
bağladı. İnsanın en iyi bildiği işi
yapmasını salık veren Sağlam,
kendisinin de bu düsturdan katiyen
taviz vermeyeceğini dile getirdi.

YOK OLAN SADECE 
ESKİ ELBİSE SATICILARI
DEĞİL

Esnaf için acil çözüm önerileri
bekleyen Sağlam, eski elbisecilerle
aynı kaderi paylaşmaya yakın, çok
sayıda meslek olduğunu iddia etti.
Önlemler alınmadığı takdirde

topyekün esnaflığın yok olacağı
endişesini taşıyan Sağlam, esnaf
can çekişiyorken, olan bitene seyirci
kalanların büyük bir vebalin altında
kalacağını söyledi. 

Günümüzde  gerek zamanın
şartlarından, gerekse önlem
alınmadığından çok sayıda
sanatkarın yok olduğunu hatırlatan
Sağlam, eski elbise satıcılarının da
onlardan biri olmaması için hiçbir
neden göremiyor.

Esnafı dar boğazdan
kurtarmanın Türkiye
Cumhuriyeti’nin bekası adına elzem
olarak gören Sağlam,” Esnafın
yüzü gülerse, ülkenin de yüzü
gülecektir. Bu ülkenin büyük bir
çoğunluğunu hala esnaf
oluşturuyor ve ekonominin
temeli de bizim ellerimizde”
ifadelerini kullandı.

Müreffeh bir ülke olmanın ilk
şartını esnafın refahında gören
Sağlam, Türkiye’deki ekonomik
politikanın ise tam aksi şekilde
seyrettiği tespitinde bulundu.

ESKİ ELBİSECİLERİN SON TEMSİLCİLERİ
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HABER

Kapalı alanlarda sigara
içilmesini yasaklayan yasa
ile birlikte müşteri

kaybına uğrayan kahvehaneciler,
hukuki yollardan da sonuç alamadı.
Halkın sağlığına ilişkin alınan
kararları saygıyla karşıladıklarını
ifade eden esnaf, sundukları
çözümlerin dikkate alınmadığını
savundu.

İstanbul Kıraathaneci Kahveci ve
İçkisiz Gazinocular Esnafı Odası
Başkanı Sadık Özpolat, sigara
yasağı sonrası esnafın yüzde
30’unun dükkan kapattığı bilgisini
verdi. Mağdur olduklarını dile
getiren Özpolat, sundukları çözüm
önerilerinin de cevapsız kaldığını
ileri sürdü. Sadece bahçesi olan
kıraathanelerin yaz döneminde iş
yapabildiğini aktaran Başkan
Özpolat, çözüm önerisini de şu
şekilde sundu: ”Vitrinlerimiz
birkaç metre geriye çekip,
camekanlı bir alan yaratmak
istedik. Buraların üstü açık
olacaktı ve sigara içenlerle,
içmeyenleri birbirinden ayırmış
olacaktı. Ne yazık ki, teklifimiz
belediyeden destek görmedi.
Bizler yasaya saygılıyız ama
esnafa anlayışla yaklaşıp, bir yol
gösterilmeli.”

Yasak sonrası ilk tepkilerini

Ankara sokaklarında
düzenledikleri bir mitingle
gösteren kıraathanecilerin
tepkileri cılız kalmıştı.
Yeterli bir çoğunluk
oluşturamadıklarını
hatırlatan Özpolat,
“Sesimiz çıkmadı; kimse
de bizi duymadı”
ifadelerini kullandı. Birlik
olamadıkları sürece
kimsenin yaraya merhem
olmayacağını söyleyen
Özpolat, o dönemdeki
girişimleri yetersiz
bulduğunu dile getirdi. 

Yasanın yan etkileri
olduğunu belirten Özpolat, yasak
sonrası sigaralarını sokakta içmek
zorunda kalan insanların kötü bir
görüntü oluşturduğunu söyledi.
Kıraathanelerin büyük bir
bölümünün mahalle aralarında
olduğunu ifade eden Özpolat,
kahve önüne sigara içmeye çıkmış
insanlardan ailelerin rahatsız
olduğunu kaydetti. Öte yandan
Özpolat, sigara içmek için dışarıya
çıkan insanlar nedeniyle yüzlerce
şikayet aldıklarının bilgisini paylaştı.
Vitrinlerin geriye çekilmesi
teklifinde ısrarcı olan Başkan
Özpolat, onay verildiği takdirde,
doğan sonuçlardan herkesin

memnun olacağını belirtti. Halkın
sağlığı gözetilerek alınmış bir
karara muhalefet ediyormuş gibi
gözükmelerinden dolayı rahatsız
olan Özpolat, ”Amacımız zaten
gerçekleşmesi mümkün olmayan
bir şeyi, yasağın kalkmasını talep
etmek değil. Sadece bize
alternatif bir yol gösterilmesini
istiyoruz” dedi.

Bir ilçe hariç İstanbul’un
tamamına hakim olan Kıraathaneci
Kahveci ve İçkisiz Gazinocular Esnaf
Odası’na bağlı 10 bin üye
bulunuyor. Bir çok esnafın da
birleşik esnaf odalarına kayıtlı
olduğunu öğreniyoruz. İstanbul

Yasaklar sadece 
kahvehanelere mi?
Kapalı alanlarda sigara içme yasağı gelmesinden sonra zor günler yaşayan
kıraathaneciler, yasaya uygun çözüm projeleri ürettiklerini ancak kabul görmediği
için kepenklerin kapandığını söyledi.

Sadık Özpolat
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Ticaret Odası’na kayıtlı
kıraathaneciler de söz konusu.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın
desteğiyle çok sayıda üyesini geri
kazanan Kıraathaneciler Odası
aidatlara ilişkin ise fazla bir sorun
yaşamadıklarını açıkladı. 

LOKALLER, DERNEKLER
HUKUKİ SINIRLARININ
DIŞINA ÇIKIYOR

Başkan Sadık Özpolat, kayıt
dışını kanayan yara olarak niteledi
ve çözüm için yasal düzenlemeler
yanında denetim de istedi.
Lokallerin ve İlçe/Köy yardımlaşma
derneklerinin bir kıraathanenin
işlevin aynısını üstlendiğini söyledi.
Derneklerin bir iş yeri gibi
işletildiğini savunan Özpolat,
“Buralarda kahve, çay satılıyor,
oyun da oynanıyor üstelik sigara
da içiliyor” diyerek bir uyarı da
bulundu. Vergiden muaf bu
kuruluşların yasal sınırlarının dışına
çıkarak, vergisiyle işini yapmakta
olan kıraathanecilere mani
olduğunu belirtti. Sitemlerine
devam eden Özpolat, denetim
yapılmasını isterken, denetimleri

üstlenecek kurum olan Dernekler
Masası’nın da yetersiz olduğunu
ifade etti. Toplamda 10 kişiyi
aşmayan memur kadrosuyla
İstanbul’un her bir köşesine
konuşlanmış derneklerin
denetlenmesinin mümkün
olmadığının farkında olan Özpolat,
kadroların genişletilmesi çağrısı
yaptı. Denetlenecek noktaların yasa
gereği 24 saat önceden haberdar
ediliyor oluşu da, Sadık Özpolat’ın
eleştirdiği bir başka nokta.
Haberdar edilen yerlerin ortada
hiçbir delil bırakmayacağını
savunan Özpolat, denetimlerin
amacını sorguladı.

Son düzenleme ile çayın 95
kuruşa satılması gerektiğini
açıklayan Özpolat, 50 kuruşa
satıldığına çok yerde tanıklık
ettiğini belirtti. Özpolat, piyasadaki
bu düzensizliğe ise denetim
eksikliğine bağladı. Tarifeleri
belediyenin belirlediği dönemde,
denetimlerin layıkıyla yapıldığını
söyleyen Başkan Özpolat, denetim
noktasında esnaf odalarının elleri
güçlendirilmesi tavsiyesinde
bulundu. Özpolat, ”Tarifeleri

belediyelerin verdiği
dönemlerde, belediyeler bundan
bir gelir elde ediyordu.
Dolayısıyla denetimleri sık ve
titizlikle yapıyorlardı. Şimdi bu
gelirlerden olunca,
denetlemelerin peşini bıraktılar”
şeklinde konuştu.

Esnafını da hijyen konusunda
uyaran Kıraathaneciler Odası
Başkanı, bazı kahvehanelerin
temizliği ihmal ettiğini, bunu da
kabul edilebilir bir durum
olmadığını ifade etti. Aynı zamanda
meslektaşlarına çağa ayak uydurun
mesajı veren Özpolat, “Artık
kıraathanecilerin bir
kütüphanesi ve en azından
birkaç bilgisayarı olmalı” dedi.

Çay ocaklarının da bitme
noktasına geldiğini kaydeden
Başkan Özpolat, ”Çay ocaklarına
çay dışında bir şey satmalarına
izin verilmiyor. Ne bir su, ne de
gazozlu bir içecek satabiliyorlar.
Kalmış belki 10, bilemedin 15
müşterisi çay ocaklarının. Onlara
da sadece çay satarak nasıl
dükkanını, evini
geçindirebilsin?” diye sordu.

MÜŞTERİ KAYBI KEPENK KAPATTI

Başkan Özpolat, kıraathanelerin yeni bir görünüm kazanmasını istiyor.
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Arnavutköy Şoförler ve
Otomobilciler Odası,
Arnavutköy Merkez

Mahallesi Süngün Sokak’ta
bulunan arazi üzerine 5 katlı yeni
bir bina inşa ettirdi. Oda başkanı
Engin Türkmen, arazinin de
kendilerine ait olduğunu ve kat
karşılığı yaptırdıkları binada büyük
bir daireyi hizmet merkezine
dönüştürdüklerini belirtirken,
arsanın yeni bir binaya kavuşmak
amacıyla alındığını bildirdi.

Oda merkezinin 400 metrekare
olacağını ve binada 320
metrekarelik bir dükkan ile
bodrum katının da odanın
kullanımında olacağını belirten
başkan Engin Türkmen, yeni

binalarıyla üyelerine daha iyi
hizmet verebilme imkanına sahip
olduklarını söyledi. Yıllar önce
alınan bir arsanın, kat karşılığı
müteahhite verilmesi sonucu yeni
hizmet binasına kavuşan esnaf
odasında başkan Engin Türkmen,
”Yatırımımızın karşılığını aldık.
Arsayı aldığımız zaman,
bugünlerin hayalini kuruyorduk;
çok şükür emeklerimizin
karşılığını aldık” şeklinde konuştu.

2012 senesinin Mayıs ayında
başlayan inşaat çalışmalarında sona
gelinirken, esnaf odasının yeni
binaya bu ay içinde (Mayıs 2013)
geçeceği bildirildi. 

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik Yılmaz,

yakın bir zamanda hizmete açılacak
binaya ziyarette bulundu. Başkan
Yılmaz, Arnavutköy Şoförler ve
Otomobilciler Odası Başkanı Engin
Türkmen’i ve yönetim kurulu
üyelerini verdikleri emekten ötürü
tebrik etti. Esnaf odalarının kendine
ait bir mülkü olmasını
önemsediğini belirten Başkan
Yılmaz, ”Esnaf odalarının imajını
düzeltmesi çok önemli. Bu aynı
zamanda esnafın odalarına olan
güvenini de inancını da
artıracaktır. Arnavutköy Şoförler
ve Otomobilciler Odası yeni
hizmet binasıyla, bu yönde
önemli bir adım atmıştır;
kendilerini tebrik ediyorum”
ifadelerini kullandı.

Arnavutköy Şoförler Odası’nı yeni bina heyecanı sardı.

Arnavutköy’de muhteşem 
bir oda merkezi
Esnaf odalarının hizmet şartlarını iyileştirmek için girdiği yarışa Arnavutköy Şoförler
ve Otomobilciler Odası da yeni hizmet binası ile dahil oldu.


